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Дончев обвини ЦИК в саботаж
Управляващите опитаха да си измият ръцете за изборните

протоколи с БСП и представителите й в комисията. Протоколи-
те обаче са в съответствие с Изборния кодекс на ГЕРБ.

а Благовещение най-благата
новина е, че 44-тото Народно
събрание най-сетне се разпуска
(стр. 3). Какво по-хубаво от това
да се сложи край на бутафория-
та, принизила институцията до
придатък на Оня с джипката? От
трибуната на уж най-важната
държавна институция поне за
известно време няма да ни гледат
самодоволно трибуквия, хора с
ефективни присъди за изнудване,
лица, обиждащи майки и заплаш-
ващи журналисти...

Те си отиват! За щастие, пове-
чето от народните представители
няма да имат шанс за нов мандат,
не заслужават такъв. Уви, ще има
и такива, които вече дори няма да
поискат да попаднат в нечии ли-
сти - толкова огорчаващо е да ра-
ботиш с инатливи, некомпетент-
ни и самозабравили се индивиди.
А и май никоя партия не иска
прекалено много знаещи и може-
щи в редиците си - отнемат от
блясъка на “звездите”. Всички се
изкушават да си търсят инстру-
менти за натискане на бутони и
пълнеж за масовки. И бизнесме-
ни - за финансиране на кампании.

Това Народно събрание е
приело над 400 закона. Каква ак-
тивност, какво законотворчест-
во... Някои са поправяни по 20-
30 пъти. Колко да са качествени?
Така се получава, когато се рабо-
ти за количество. И когато дви-
жещ фактор са лобистките инте-
реси и популистките врътки.
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Павлета ДАВИДОВА

Тази неделя
в 3,00 ч. -
часовниците
с час напред Стр. 16

МОН гони

1000 души

от вузовете

Всеки втори не иска
ГЕРБ във властта

Всеки втори българин
иска ново правителство, но
без ГЕРБ, само 21% биха им
дали шанс да управляват още,
сочи проучване на “Медиа-
на”. 62% от анкетираните са
разочаровани от правителст-

вото на ГЕРБ и “Обединени
патриоти”. Кабинетът “Бо-
рисов 3” запазва посредстве-
ното си представяне и за по-
реден път народът му пише
среден 3,24. Президентът Ру-
мен Радев продължава да е

62% са разочаровани от кабинета
„Борисов 3”, констатира „Медиана”

най-одобряваният политик у
нас с 52% доверие.

Заради пандемичната об-
становка избирателната ак-
тивност и подкрепата за пар-
тиите остават загадка 10 дни
преди вота, посочва “Меди-

ана”. Засега 60% твърдят, че
ще гласуват, но с приближа-
ване на вота тази деклара-
тивност намалява. 11% от за-
явилите, че ще гласуват, още
се колебаят за кого.
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Олимпийският огън за Токио 2020 бе запален отново - този път в Япония, а не в древна Олимпия
в Гърция. Това предизвика протести в Токио с призив щафетата и Игрите да бъдат отменени
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СНИМКА БГНЕС

„Дестини квартет”
за музиката като
смисъл и докосване

Петър Кънев:
Последните десет
години са изгубени
за България

Таско Ерменков:
Най-важна за
нас е грижата
за хората
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ГЕРБ обвини БСП и
ЦИК за изборния хаос
Къде бяха тези специалисти 6 месеца, та се сетиха седмица преди
вота за протоколите, попита управляващите Георги Свиленски

Теории за саботаж на изборите и
демокрацията подгониха ГЕРБ с набли-
жаването на парламентарните избори.
След като през последната седмица ЦИК
и “Информационно обслужване” започ-
наха да предвещават хаос в изборния ден
и проблеми с протоколите, управляващи-
те опитаха да си измият ръцете с БСП.
ГЕРБ си признаха, че изборните книжа
са изключително усложнени, което може
да забави отчитането на резултатите.
Десислава Атанасова обяви, че вината не
бивало да се прехвърля върху законода-
телите и Изборния кодекс (ИК), избор-
ното законодателство улеснявало прото-
колите. ГЕРБ призоваха ЦИК бързо да
облекчи изборните книжа. Виновен за
хаоса се оказа представителят на БСП в
ЦИК Емил Войнов, който според ГЕРБ

бил предложил протокола.
Томислав Дончев обяви, че от месе-

ци се наблюдават заявки от партии и
дори от президентството да се саботира
доверието в изборния процес. “Имаме
изкуствено усложнен изборен процес и
изобщо не мога да повярвам, че това е
случайно или че е недоглеждане. Това е
нарочно, за да има повече грешки, за да
се забави обработването на резултати-
те, за да се генерира хаос, нетърпение и
да се получи чудесна среда за политиче-
ски спекулации и коментари. Това е опит
за предварителна политическа реабили-
тация на загубилите изборите. Цели се
обаче и създаване на конституционна
криза”, продължи той. Следващата сед-
мица ГЕРБ щели да разкрият “опити за
провокации на локално и на национално

ниво в изборния ден.”
Пресконференцията на управлява-

щите беше половин час преди редовния
брифинг на ЦИК. Членовете на комиси-
ята обаче бяха категорични, че са на-
правили всичко според изискванията на
закона. ЦИК няма да променя протоко-
лите, защото в тях няма нито ред, който
да не съответства на изискванията на
ИК, увери Таня Цанева.

БСП също отрече внушенията на
ГЕРБ. “Засрамете се, уважаеми колеги,
даже и в наглостта си трябва да имате
граници. Не може да продължавате по
този начин да спекулирате с решенията,
със законите и със спазването на държав-
ността”, ядоса се Георги Свиленски. Той
посочи, че ГЕРБ имат мнозинство в ЦИК,
както са имали и в НС при приемането

на Изборния кодекс, а социалистите са
малцинство. “Категорично се противо-
поставяме на внушенията, че протоколи-
те трябва да се правят не в СИК, а в ИО,
както се опитвате да предлагате в послед-
ните дни. ИК, по който се провеждат
изборите, по който са приети протоко-
лите, за които сега вие сте се притесни-
ли, са приети през октомври 2020 г. от
мнозинството на ГЕРБ и “Обединени па-
триоти”. БСП е гласувала против този
протокол, против тези промени в ИК”,
категоричен бе Свиленски.

Емил Войнов отбеляза, че образецът
на протокола е одобрен от ЦИК в нача-
лото на февруари - от 17 души само
Александър Андреев е бил против. Той
цитира чл. 273 ал.1 и чл. 283 от ИК,
които указват да има един протокол, а
сметките от машините и хартиените
бюлетини да са отделни. Още тогава е
било ясно колко много изчисления ще са
необходими предвид броя на секциите с
двата вида гласуване, смята Войнов. Сви-
ленски посочи, че изборният хаос е при-
чинен от ГЕРБ и ОП. Той ги обвини, че
го правят нарочно, за да отблъснат хора-
та от гласуване, участие като членове на
СИК, застъпници, наблюдатели и пред-
ставители на партии. Къде бяха тези спе-
циалисти 6 месеца, та се сетиха седмица
преди вота за протоколите, попита той.
БСП ще осигури 35 000 участници в
СИК, застъпници, наблюдатели и пред-
ставители и няма да позволим да напра-
вите каквито и да е спекулации и маши-
нации в изборния ден, увери Свиленски.

ПРОФ. ГЕОРГИ МИХАЙЛОВ:

80% от българските
болници са в 4 града

Аида ПАНИКЯН

Българските гражда-
ни нямат равнопоставен
достъп до медицинска
помощ и за това говори
фактът, че 80% от бол-
ниците в страната са в 4
града. Това заяви проф.
Георги Михайлов от
БСП по време на онлайн
дебат с кандидати за на-
родни представители на
тема: “Здравеопазване на
кръстопът: между панде-
мията и реформите”,
организиран от Нацио-
налната поциентска ор-
ганизаци. Над 3 часа уча-
стниците обсъждаха
универсалния достъп до
здравеопазване, дигита-
лизацията, извънболнич-
ната здравна грижа и
състоянието на меди-
цинските кадри. Висока-
та смъртност у нас се
дължи на социалнозначи-
мите заболявания и
трудността на хората от
по-отдалечени места да
получат навременна ме-
дицинска помощ. Затова
е необходима региона-
лизация на системата,
като се даде възможност

в отделните райони да се
развиват високопрофе-
сионални звена, обеди-
ниха се участниците.

БСП ще настоява да
бъде намален ДДС
върху лекарствата -
България е една от стра-
ните с най-къса реим-
бурсна листа. Над 55-
60% от медицинските
кадри у нас са над 55-
годишни. Необходима е
система за справедливо
възнаграждение на меди-
ците, но и да им се га-
рантира възможност за
квалификация, в това
число и в чужбина, смя-
та водачът на листата за
Благоевград. Здравната
система удър-жа натис-
ка на пандемията с цена-
та на бърнаута на меди-
цинските кадри, каза
проф. Михайлов. Той е
категоричен, че в момен-
та е несериозно да се
твърди, че у нас има еле-
ктронизация на здравео-
пазването -  електронно-
то направление не дава
обратна информация на
лекаря, електронни ре-
цепти изпълняват по-
малко от 30% от аптеки-
те, липсва и електронно
болнично досие.

Властта разхлабва мерките 4 дни след затягането
За пореден път властта праща противоречиви посла-

ния към гражданите, като на практика позволи да бъдат
нарушени по-строгите противоепидемични мерки, кои-
то правителството въведе в понеделник. Министърът на
икономиката Лъчезар Борисов, че издал указание мага-
зините за нехранителни стоки с над 300 кв. м да отво-
рят. Те трябва да ограничат площта си с ленти, преград-
ни стени и др. Трябва да имат и директен достъп до
паркинг. Така правителството наруши собствените си
разпореждания и на практика легализира изобретател-
ността на търговците, които още от понеделник използ-
ваха “вратичка” в заповедта за затягане на мерките.

Въпреки близо двуседмичния стръмен ръст на диа-
гностицираните с КОВИД-19, препълнените болници и
ръста на починали, властта смята, че здравната система
удържа на натиска, а медиците се справят. Според здрав-

Осъдиха прокуратурата за 65 хил. лв. обезщетение
Бившият апелативен про-

курор на Бургас Емил Хрис-
тов е осъдил прокуратурата
за 65 хил. лв. обезщетение,
съобщи lex.bg. Поводът е раз-
следване, в което е намесено
неговото име, но той така и
не е обвинен. Казусът е от-

преди 10 години, когато из-
браният от квотата на проку-
ратурата Камен Ситнилски
бе атакуван със стенограми
от СРС, за които се твърде-
ше, че доказват, че е нагласил
собствения си избор. Срещу
Ситнилски бяха организира-

ни протести, на които се ис-
каше оставката му.

Бившият апелативен проку-
рор на Бургас Емил Христов
бе един от хората, за които се
твърдеше, че е говорил със
Ситнилски. Срещу него бе об-
разувано дело за престъпление

по служба. Той обаче бе отст-
ранен от длъжност по друго
дело - по подозрения, че е
имал нерегламентирани кон-
такти с бивш кмет на Несебър,
че е придобил имот в града и
че е отстранил прокурор от
дело срещу градоначалника.

По-късно Върховният админ-
стративен съд отмени това
решение. Прокуратурата пре-
кратява разследването след 22
месеца, като така и не му по-
вдига обвинение. Освен това
магистратът е бил и незакон-
но подслушван.

ния министър Костадин Ангелов различното на третата
вълна е, че повечето медици са ваксинирани, “не се
разболяват и не боледуват”. Бодряшкото му изказване
обаче противоречи на непрекъснатите съобщения от
страната за недостиг на болнични легла за пациенти с
коронавирус, както и на изнесените от него данни, че
вече са заети 69% от леглата за неусложнени пациенти
и 70% от интензивните легла.

Началникът на Оперативния щаб проф. Венцислав
Мутафчийски съобщи, че през последната седмица е
постигнат негативен рекорд - заболяваемостта е 679
души на 100 хил. Само за седмица с 22% е нараснал
броят на пациентите, настанени в интензивни отделе-
ния. България вече е на второ място в света по темп на
нарастване на смъртните случаи в световен мащаб,
призна Мутафчийски.

Кандидати за народни представители от листата на “БСП за България” в София област бяха
вчера в Самоков и околните села, за да изслушат проблемите на местните. На Благовещение
социалистите раздадоха погачета, които се търкалят за здраве. Те си пожелаха благата вест
за изборна победа на 4 април и увериха, че за БСП приоритет винаги ще е грижата за хората
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ
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Политологът Мария Цветкова

Правителството на ГЕРБ и “Обеди-
нени патриоти” е разочаровало 62% от
гражданите, а само 18% от анкетираните
вярват на управляващите, показва социо-
логическо проучване на “Медиана”.
Оценката за кабинета “Борисов 3” е за-
кована на среден 3,24. Половината от
запитаните твърдо искат промяна на ста-
туквото и ново правителство, в което
ГЕРБ не присъства, само 21% биха им
дали нов шанс. В обществото има под-
чертано желание за промяна на управле-

нието, но без яснота кой може да е су-
бектът на тази промяна, смятат социоло-
зите. Президентъът Румен Радев
продължава да води по рейтинг - 52% от
анкетираните го смятат за добър поли-
тик, Бойко Борисов е с 31% одобрение,
плътно следван от председателката на
БСП Корнелия Нинова с 28%, Слави
Трифонов с 27% и Мая Манолова с 26%.

10 дни преди изборите всички
въпросителни остават - не е ясна нито
избирателната активност, нито електо-

ралната подкрепа за партиите, е из-
водът от допитването. 60%, или около
3,4 млн. души, смятат да гласуват, но
заради пандемията с приближаване на
изборите тази декларативност намаля-
ва. 11% от твърдо решените да гласу-
ват все още се колебаят кого да подкре-
пят. Отдръпването на тези 350 000 из-
биратели от вота или масираното им
насочване към някоя политическа фор-
мация драстично ще промени полити-
ческите нагласи, смятат от агенцията и

отбелязват, че не могат да прогнозират
колко формации ще влязат в 45 НС.
Шанс имат между 4 и 8 политически
субекта, сигурните са ГЕРБ, БСП, ДПС
и “Има такъв народ”. С шансове да пре-
скочат бариерата от 4% са “Изправи
се! Мутри Вън!”; “Демократична Бълга-
рия”, ВМРО и Коалиция Воля-НФСБ.
Няма категоричност и коя политическа
сила ще е първа по резултат. Засега
ГЕРБ води с 27% пред БСП - с 23%,
като разликата е само 150 000 гласа.

Правителството е разочаровало 62% от българите

 “Първо, вместо да контро-
лира изпълнителната власт, пар-
ламентът стана изпълнител на
волята на един човек - премие-
ра. Това е грубо потъпкване на
българската конституция и
принципите на правовата държа-
ва. Второ, това мнозинство про-
меняше законите често, при това
без оценка за въздействието и в
разрез с всяка правна мисъл и
законотворческа техника”, за-
почна тя. Председателят на БСП
изтъкна, че за 4 г. властта е
променила 23 пъти Закона за
лечебните заведения. “Като из-
ключим ваканциите и неработ-
ните дни в залата на парламен-
та, това означава, че на всеки
двадесет дена сте променяли
Закона за лечебните заведения.
Абсурд в условията на здравна
криза. 31 пъти сте променили
Кодекса за социално осигурява-
не. Това означава промяна на
всеки 15 работни дни”, възмути
се тя. Според нея последствията
са хаотично, противоречиво за-
конодателство, невъзможност за
планиране на икономиката и не-
сигурност за българските граж-
дани. Нинова подчерта, че мно-
зинството от ГЕРБ и “Обедине-

ни от нетърпимост към крити-
ките на президента Радев за уп-
равлението, погазихте основен
конституционен принцип - за
разделение на властите, възму-
ти се тя. Като шесто Нинова
посочи честата смяна на мини-
стри заради корупционни скан-
дали - 15 от 19 за четири годи-
ни. За всичко това заплатите на
депутатите се увеличаваха по-
стоянно, а управляващите
отхвърляха 3 пъти нашето пред-
ложение те да бъдат намалени и
замразени до края на мандата,
посочи лидерът на БСП.

Нинова отбеляза, че партия-
та е влязла в НС с програма за
промяна, държавност, борба с
паралелната държава, задкули-
сието и досегашния модел. “Не
влязохме в скрити договорки с
властта, в задкулисни плаващи
мнозинства. Останахме опози-
ция от начало до край.
Превърнахме се в алтернатива-
та. Не на думи, а с работа. Вне-
сохме 1323 алтернативни пред-
ложения”, декларира тя. По ду-
мите й депутатите от БСП са
превърнали всички предизбор-
ни обещания в законопроекти.
Като примери тя даде семейно-

то подоходно облагане, намаля-
ването на ДДС за храни и ле-
карства и др. “Внесохме алтер-
нативен бюджет. Имахме цяло-
стна алтернативна визия. Има-
ме я и сега. Тези числа и факти
ни дават основание да кажем, че
нашата работа като опозиция и
алтернатива свършихме добре”,
категорична бе Нинова. “Наши-
ят ангажимент е повече държа-
ва. Никой няма да бъде оставен
сам в кризата”, увери тя.

Опорната точна в изказвани-
ята на ГЕРБ бе “единението”,
дори парламентарната шефка
Цвета Караянчева прибягна до
цитат от Евангелието на Лука:
“Всяко царство, разделено про-
тив себе си, запустява и всеки
дом, разделен против себе си,
пада”. Тя изтъкна, че от 10 г.
това е първият парламент с
пълен мандат. Гербаджийката
обсипа с похвали изборната ад-
министрация, която била гарант
за излъчване на легитимно пред-
ставителство. “ГЕРБ ще подаде
ръка за национално единение за
възстановяване на диалога,
въпреки политическите послед-
ствия, които може да понесе от
това. Няма партия, която да уп-

равлява сама и да е самодо-
статъчна, а предизвикателства-
та няма да спрат и след избори-
те”, обяви Даниела Дариткова в
декларацията на ГЕРБ, давайки
заявка за бъдещо управленско
сговаряне. Тя пожела в следва-
щото НС “да го няма ин-
стинктът за провеждане на кон-
фронтационна среда и да над-
скочим тяснопартийния инте-
рес”. Дариткова си призна, че
44 НС не винаги е било на ни-
вото на различните предизвика-
телства. “Често отправяхме
обиди един към друг, забравили,
че обиждайки политическите си
опоненти, обиждаме и тези, ко-
ито са гласували за тях”, сети се
гербаджийката. Тема за хвалба
бе европредседателството, а с
въвеждането на извънредното
положение “българската здрав-
на система е успяла да устои на
натиска и да осигури лечение на
всички нуждаещи се”.

Искрен Веселинов от “Обе-
динени патриоти” изтъкна, че
мандатът е протекъл в условия-
та на перманентна криза, поли-
тическо противопоставяне и
война между институциите, а
единственото, което липсвало,

било съзнанието за общо бъде-
ще. После депутатът от ВМРО
занарежда управленските “успе-
хи” на националистите. Лидерът
на “Воля” Веселин Марешки
обяви, че групата му приключ-
вала работата си със самочувст-
вие, защото “нямали нито един
лобистки закон и нито един в
ущърб на българските гражда-
ни”. По негово предложение де-
путатите почетоха с ръкопляс-
кания българските медици за ге-
роизма им в борбата с пандеми-
ята. Приключва унижението на
институцията Народно събра-
ние, пише в разпространената
от ДПС декларация. “Гласуване
на закони в нарушение на Кон-
ституцията, законите и правил-
ника на Народното събрание.
Приемането на бюджети като
подписан празен чек за изпълни-
телната власт, промяната на за-
кони, преди да са станали пра-
вен факт, по волята на премиера
с едно телефонно обаждане. По-
пулисткото харчене на общест-
вени средства, с които безприн-
ципно се трупа дълг за сметка
на бъдещите поколения”, избро-
яват и те негативите на приклю-
чилия парламент.

7 „печални характеристики”
на парламента описа БСП
Народното събрание се разпусна, Корнелия Нинова подчерта, че социалистите
са останали опозиция до край, без да влизат в скрити договорки с властта

В последния парламентарен
ден на 44-то НС Корнелия Ни-
нова изтъкна седем “печални
характеристики”, с които управ-
ляващите са превърнали Народ-
ното събрание в една от най-
малко уважаваните институции
в парламентарната република.
Председателят на БСП направи
това в заключителната деклара-
ция при разпускане на парла-
мента. След две седмици отсъ-
ствие заради предизборната
кампания 194 депутати се събра-
ха на последното пленарно за-
седание, за да чуят политичес-
ките декларации на партиите и
да си направят обща снимка за
сбогом - без маски и необходи-
мата дистанция.

ни патриоти” ще се запомни
като едно от най-лобистките, а
корупцията се е залагала в зако-
ните и така е станала ненаказу-
ема. “ГЕРБ и ОП наложиха стил
на крайна нетърпимост и огра-
ничаване на опозицията. Пред-
седателят на парламентарната
група беше свален от трибуната
и изгонен от заседание заради
критика към премиера. Отнема-
ше се думата на опозиционни
депутати, налагаха се наказания
без причини, заглушаваше се
нашето мнение с изключване на
микрофона и неправомерни дей-
ствия”, продължи тя. Петата не-
гативна хаактеристика е свърза-
на с междуинституционалната
война с президентството. Воде- СНИМКА ПРЕСЦЕНТЪР НА ПАРЛАМЕНТА
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Цените в зимните курорти
падат заради слабия сезон
Само една трета от хотелиерите са се възползвали от правителствените мерки

ДЪЛБОК ПОКЛОН
ПРЕД ЕДИН

БОГАТ И СЪДЪРЖАТЕЛЕН ЖИВОТ,
ОТДАДЕН ИЗЦЯЛО

НА СОЦИАЛИСТИЧЕСКАТА
И АНТИФАШИСТКАТА ИДЕЯ!

ВЪЗПОМИНАНИЕ
На 07.03.2021 г.

почина

ЛЕНА КАНЕВА
БЕЛОВА

(АШИКОВА)
09.10.1930 г. - 07.03.2021 г.

ОБЛАСТЕН И ОБЩИНСКИ СЪВЕТ
НА БСП И БАС - ХАСКОВО

Пълна мъгла около помощите за третия локдаун
Досега над 75 милиона лева ком-

пенсации са изплатени за втория лок-
даун на над 6000 фирми. Помощ е
дадена за близо 15 000 затворени обек-
та, от които над 70% са ресторанти,
съобщиха от НАП. Изплатената по-
мощ е само за месеците декември и
януари, тъй като по време на канди-
датстването за нея заповедта на здрав-
ния министър бе за забрана на работа
до 31 януари 2021 г. След това локда-
унът бе удължен до края на февруари

за ресторанти и кафенета, фитнес-клу-
бовете, езикови и образователни шко-
ли и молове, а за нощните заведения и
туроператорите - до края на март.

НАП вече съобщи, че всички, които
са получили компенсации за декември
и януари, ще бъдат включени във вто-
рата фаза на подпомагане, като всяка
фирма ще получи покана да представи
допълнителна информация за обороти-
те си за февруари и март 2020 г. Вто-
рата фаза на програмата за подкрепа с

оборотен капитал на засегнатите от
противоепидемичните мерки бизнеси е
в ход, посочват от НАП. Оттам обаче
не дават подробности на колко фирми
са изпратили покани да подадат доку-
менти за помощите за февруари и март.
От фирмите приходната агенция изиск-
ва да отговорят в 7-дневен срок, за да
бъде бързо отпусната исканата подкре-
па. Не е ясно колко фирми вече са от-
говорили и дали е започнало изплаща-
нето на парите по т.нар. втора фаза.

Приходната агенция вчера отново при-
зова всички кандидати, получили вече
подкрепа за декември и януари, както и
покана за продължаване на подпомага-
нето, да представят в срок от 7 работ-
ни дни допълнителна информация с цел
да се определи размерът на компенса-
циите за февруари и март. Засега обаче
няма решение как и кога ще се подпо-
могнат фирмите, затворени за нови 10
дни с третата ограничителна заповед
на здравния министър от 22 март.

Зимните курорти отчитат
значително по-слаб сезон от
миналия. Заради по-малките
приходи хотели и концесионе-
ри намалиха цените за април в
опит да привлекат български-
те туристи. Обилният снегова-
леж от последните дни засега
им помага. През април почив-
ката в Банско ще бъде значи-
телно по-евтина. “Цените па-
дат от първи април с 20%.
Правим го заради децата - да
не стоят вкъщи в тази ситуа-
ция, в която се намираме, а да
дойдат да спортуват в плани-
ната”, заяви пред Нова телеви-
зия Иван Обрейков, маркетинг
директор на ски зона Банско.

“Вече има спад на цените,
по-ниски са, отколкото в пика
на сезона. Като проценти
може би е в порядъка на 20-
30. Единственото, което пред-
лагаме в момента, са ските и
базата за настаняване, СПА-
центровете са затворени, из-
хранването е по стаите, което
не е много комфортно, но все
пак е вариант”, коментира
Надежда Атанасова, мениджър
в хотел. Сезонът в Банско ще

бъде закрит в средата на ап-
рил. Дотогава в курорта гаран-
тират отлични условия за ски.

Всеки втори хотелиер е
имал намерение да намали це-
ната на пакетната услуга през
февруари, а в 44 на сто от

случаите - и на нощувката. Над
половината от браншовиците
пък са предложили на своите
клиенти алтернативен период
за използване на направените
резервации. Това сочат резул-
татите от анкетно проучване

сред управителите на местата
за настаняване, направено от
НСИ. По отношение на наетия
персонал 20,5% от мениджъ-
рите посочват, че са пуснали
своите служители в неплатен
отпуск, следват ги хотелите,

чиито персонал е в платен от-
пуск - 13,5 на сто. Въпреки
проблемите пред сектора,
причинени от пандемията,
едва една трета от хотелите
са се възползвали от прави-
телствените мерки за подпо-
магане на работодателите,
показват статистическите дан-
ни. През февруари 47,3% от
анкетираните управители на
места за настаняване посоч-
ват, че няма промяна в прихо-
дите от дейността им в срав-
нение с предходния месец, 35
на сто обаче отчитат още
спад. Според проучването
през следващия месец 50,4%
от мениджърите прогнозират,
че ще могат да обслужат до
50% от разходите за дейност-
та си със собствени средства,
25,2% ще успеят да направят
това изцяло, а 23,6% от анке-
тираните посочват, че няма да
могат да се справят сами.

Миналата седмица от
Българската хотелиерска и
ресторантьорска асоциация
поискаха от държавата да купи
част от бизнеса им, за да се
справят с кризата.

Авиокомпании искат пари от
концесията на летище София

Светослав Станулов

Държавата да влезе в
авиокомпаниите, като
купи акции от тях и така
да подпомогне финансира-
нето им в условията на
пандемия. От търговските
авиокомпании настояват
още част от парите от
първоначалната вноска за
концесията на летище
София да се насочат към
фирмите от авиобранша за
осигуряване на безопас-

ността на полетите и
поддържане на летателна-
та годност на самолетите.

Ако не искаме криза-
та да засегне разрушител-
но авиационния сектор и
безопасността на полети-
те, наложително е и у нас
да се приложат тези
възможности, пише в пи-
смото. Досега винаги се е
разчитало, че гражданска-
та авиация като отгово-

рен и високоорганизиран
бранш ще се справи с
всякакво предизвикател-
ство. За съжаление вече
не можем сами да поема-
ме финансовото бреме за
поддържане на високите
стандарти за безопас-
ност, които винаги сме
предоставяли, пише
браншът до Борисов.

Практически от март
2020 г. приходите на ави-
окомпаниите спаднаха
със 70-75%, а от септем-
ври 2020 г. голяма част
от компаниите не полу-
чиха никакви постъпле-
ния, други рязко намали-
ха приходите си. Спадът
на приходите в граждан-
ското въздухоплаване
спрямо 2019 г. достигна
от 60 до 85%, казва пред-
седателят на асоциацията
Светослав Станулов.

Продължават да са на кри-
тичния минимум пътници-
те по редовни линии, а
пътническите чартъри,
особено след последните
действия на здравните вла-
сти за ограничения и на-
лагане на карантина за
пристигащите пътници от
трети и други страни, до-
ведоха до незабавен отлив
на вече резервирани за по-
лети пътници и анулира-
не на полетите от туропе-
раторите. Станулов про-
гнозира забавяне на
чартърните програми,
като се очаква те да започ-
нат чак през юли, ако се
съди по пазара в Герма-
ния. Тенденцията за
възстановяване през тази
и следващите години ще
бъде изключително бавен
процес, стигащ по прогно-
зи до 2024-2025 г.
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СНИМКИ БГНЕС

Действията по преместването на заседналия тайвански контейнеровоз под панамски флаг “Евър грийн”
с 220 000 тона водоизместимост и 400 метра дължина бяха подновени в четвъртък сутринта.
25-членният екипж не е застрашен. Най-малко 150 кораба с петрол, автомобилни части
и потребителски стоки са се струпали и от двете страни на търговския канал, през който
минават по 50 кораба на ден или 1/3 от трафика на контейнеровози в света.

Северна Македония и България трябва да възоб-
новят конструктивния диалог в съответствие с До-
говора за приятелство и добросъседство. Това заяви
докладчикът на Европейския парламент (ЕП) за Се-
верна Македония Илхан Кючюк, който е от ДПС.
“Само Договорът за приятелство ще даде възмож-
ност за начертаване на пътната карта на региона. Тя
е в интерес и на ЕС”, подчерта той по време на
дебат за напредъка на страните кандидатки за член-
ство в ЕП. Кючук подчерта, че е важно бързо да се
проведе междуправителствената конференция, коя-
то да даде дата за началото на преговорите на Ско-
пие за членство в ЕС, защото забавянето застрашава
процеса на присъединяване.Той посочи, че двуст-
ранните отношения не са част от преговорната рам-
ка, но София и Скопие трябва да намерят решение
за миналото и историята. По-рано Кючюк заяви, че
неговата група “Обнови Европа” няма да подкрепи
поправката с обвинения срещу български официал-
ни лица за “провокативни изявления по исторически
въпроси”. ЕП прие докладите за Северна Македо-
ния, Албания и Сърбия.

Диалогът София-Скопие
на базата на договора

„Спутник V” печели
известност в света
Австрия и Испания затягат мерките по Великденските празници

ТЪЖЕН ПОМЕН

Изминаха 32 ГОДИНИ без теб,
нашата майка и баба!

От семейството

Лиляна Стоянова
Иванова
(Лили)

ПОКЛОН ПРЕД СВЕТЛАТА ТИ ПАМЕТ!

15.04.1933 г. - 27.03.1989 г.

Руската ваксина “Спутник V” e
най-разпознаваемата ваксина, а Русия
се ползва с най-голямо доверие сред
производителите на ваксини.

Това показва допитване на британ-
ската компания YouGov, за което съоб-
щи Руският фонд за преки инвестиции
(РФПИ). Проучването с участието на
над 9400 анкетирани в 9 държави е
било направено от 18 февруари до 3
март. Участвали са жители на Индия,
Бразилия, Мексико, Филипините, Ви-
етнам, Аржентина, Алжир, ОАЕ и
Сърбия. Повече от 2 млрд. души, или
над 25% от световното население,
живеят в тези страни.

Според резултатите от допитване-
то 54% от участниците му смятат
Русия за държава, на която имат най-
високо доверие като производителка
на ваксини. В това отношение тя е из-
преварила САЩ и Великобритания.
“Спутник V”, която е  и първата вак-

сина срещу коронавируса в света, е и
най-известната ваксина. Седем от де-
сет анкетирани (74%) са осведомени
за нея. РФПИ отбелязва, че “Спутник
V” е втората най-предпочитана вакси-
на след “Пфайзер/БиоНТек”.

По-рано друго допитване, поръча-
но от радио “Спутник”, показа, че 26%
от гражданите на Франция биха иска-
ли да се ваксинират със “Спутник V”.
Ваксината е одобрена за употреба в
над 50 държави по света

Междувременно Русия и Сърбия се
договориха да започнат производство-
то на ваксината в Сърбия през май.

Две предприятия в северна Ита-
лия са готови да започнат производ-
ството на “Спутник V”, това може да
стане през юни след разрешение от
Европейската лекарствена агенция,
съобщи ръководителят на банката
“Интеза” Антонио Фалико. “Вече е
подписано споразумение за трансфе-

ра на технологии и права с РФПИ”,
уверява Фалико, цитиран от агенция
Интерфакс.

Малайзия вярва в “Спутник V”,
възнамерява да купи две партиди от
препарата, заяви в интервю за агенция
РИА-Новости посланикът й в Москва
Бала Чандран.

Властите в Австрия налагат блока-
да в дните около католическия Велик-
ден в три федерални провинции - Ви-
ена, Долна Австрия и Бургенланд,
съобщиха агенциите. От 1-и до 6-и
април ще бъдат затворени почти всич-
ки магазини. Ще бъдат затегнати изи-
скванията за носене на маски на обще-
ствени места.

Испания също затяга мерките, от
26 март до 9 април се затваря за дви-
жение периметъра на всички автоном-
ни общности. Въвежда се комендант-
ски час, срещите на закрито са ограни-
чени до 6 души, и то само роднини.

Западът, ръководен от САЩ, води “психологич-
ска война” срещу Русия, смята съветникът на рус-
кия министър на отбраната Андрей Илницки. Спо-
ред него западните страни са респектирани от воен-
ната сила на Русия и военен сблъсък е малко веро-
ятен през идните 10 г.

“Ако в класическите войни целта е унищожаване
на живата сила на противника, а в съвременните
кибервойни е унищожение на инфраструктурата, то
целта на новата война е да унищожи самосъзнани-
ето, да промени менталната, цивилизационната ос-
нова на обществото. Бих нарекъл този тип война
психологическа”, казва Илницки пред сп.”Арсенал
Отечество”. Според него последиците от тази война
ще проличат след поне едно поколение, когато вече
няма да може да се направи нищо. Затова Илницки
се застъпва за изграждането на независим интернет,
подготовка на кадри за информационно противодей-
ствие, рестартиране на политиката за младежта и
възобновяването на диалога с “консервативното
мнозинство”.

САЩ водят срещу Русия
психологическа война

Испания и Нидерландия
призоваха ЕС да остане
отворен

Мадрид и Амстердам призоваха
ЕС да запази икономиката си отво-
рена и да стане по-независим от
световните сили като САЩ и Ки-
тай в областта на технологиите,
производството на ваксини и енер-
гетиката. Това става ясно от съвме-
стно изявление, цитирано от “Юро-
актив”. “ЕС трябва да бъде глоба-
лен играч, способен да взема решения
и да действа сам, за да защити
обществените си интереси”, се каз-
ва в съвместния документ.

Сърбия няма да забрави
бомбардировките на НАТО

Сърбия никога няма да забрави
агресията на НАТО през 1999 г.,
заяви президентът Александър Вучич
на церемония за 22-ата годишнина
от началото на бомбардировките,
съобщава ТАСС. “Искаме да имаме
добри отношения с 19-те държави,
които са ни нападнали тогава, каза
президентът и прочете списъка на
загиналите 89 деца. На свой ред
лидерът на босненските сърби Мило-
рад Додик припомни, че по време на
агресията са бомбардирани 67 учи-
лища, 20 клиники, 19 болници, 167
паметника на културата. Той заяви,
че е време всички сърби на Балканите
да се обединят.

НАКРАТКО

Гръцки деца в национални носии
дефилириат пред официалната
трибуна в Атина по време на
тържествата за 200-годишнината
от избухването на освободителното
въстание срещу Османската
империя. Тържествата включваха и
военен парад. Cрeд гостите нa
oфициaлнaтa трибунa бяха
кипърският прeзидент Никoc
Aнacтacиaдиc, руcкият прeмиeр
Михaил Мишуcтин, френската
министърка на отбраната Флоранс
Парли и принцът нa Уeлc Чaрлз.
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ДЕН НА ТРАКИЯ. На

26 март (13 март ст.
стил) 1913 г. в Балкан-
ската война Българска-
та армия превзема Од-
ринската крепост -
една от величавите военни победи в най-новата
ни история. Турция капитулира и подписва Лон-
донския мирен договор (31 май 1913 г.). Източна
и Западна Тракия, Родопите, Странджанският
край са освободени от турско робство и присъе-
динени към България. Признателните тракийци
още през 1914 г. обявяват 26 март за Ден на
Тракия, признат официално и от българското
правителство през 2006 г.

1827 - УМИРА ЛУДВИГ ВАН БЕТХОВЕН,
НЕМСКИ КОМПОЗИТОР (Р.
1770 Г.). Пианист виртуоз,
вдъхновява поколения музиканти.
Страда от прогресивна загуба на
слуха. Глухотата му пречи да об-
щува, затова или чете по устни-
те на хората, или ги кара да пи-
шат, но никога не отговаря на
глас, защото не иска другите да разберат, че
слухът му е увреден.

1879 - УЧРЕДИТЕЛНОТО СЪБРАНИЕ ОДОБ-
РЯВА ВИДА НА БЪЛГАРСКОТО ЗНАМЕ. След
като на 22 март депутати-
те приемат чл. 21, отнасящ
се до герба на новата държа-
ва, народният представител
от Елена Никола Михайлов-
ски, баща на поета Стоян Ми-
хайловски, се сеща, че са “изпуснати национал-
ните бои”. Забележката му смущава събрание-
то. Стенографските протоколи не посочват
изрично кой предлага трицвета. Най-вероятно
това е самият Михайловски, тъй като пак той
изрично уточнява, че “цветовете трябва да
бъдат хоризонтални”. На 26 март “с вишегла-
сие” се ражда чл. 23 от Търновската конститу-
ция, гласящ: “Българското народно знаме е три-
цветно и се състои от бял, зелен и червен цвят,
поставени хоризонтално.”

1911 - РАЖДА СЕ ТЕНЕСИ УИЛЯМС, АМЕРИ-
КАНСКИ ДРАМАТУРГ (УМИРА
1983 Г.). Печели две награди
“Пулицър” за драма - за “Трам-
вай “Желание” през 1948 г. и за
“Котка върху горещ ламаринен
покрив” през 1955 г.

1940 - УМИРА ДАН КОЛОВ, БЪЛГАРСКИ
БОРЕЦ (Р. 1892 Г.). 17-годишен
отива в САЩ, където започва ка-
риерата си. След като побежда-
ва всички свои противници на го-
лям турнир по кеч в Париж, полу-
чава титлата европейски шампи-
он. Наричат го Кинг Конг, Краля
на кеча или Балканския лъв. Изиг-
рава над 1500 срещи (с неофициалните - над 2000),
като има по-малко от 10 загуби.

1975 - ОТКРИТА Е ПЪРВАТА ТОПЛОЦЕНТРА-
ЛА В БЪЛГАРИЯ. Решение
за изграждането на ТЕЦ
“Бобов дол” е взето с разпо-
реждане на МС от 4 април
1969 г. Топлоцентралата е
разположена на северозапад
от гр. Дупница, в близост до най-значителното
находище на кафяви каменни въглища в Западна
България. Първата копка е на 9 октомври 1969 г.

2007 - УМИРА БОРИС ДИМОВСКИ, ГРАФИК
И КАРИКАТУРИСТ (Р. 1925 Г.).
Ученик на Илия Бешков. Завършва
Художествената академия в Со-
фия. Един от най-известните
български карикатуристи от свое-
то поколение. Многократно на-
граждаван за високи постижения
в областта на карикатурата.

Благата вест
От стр. 1

Управляващото мно-
зинство въведе масовост
на изключително вредна-
та практика през пред-
ходни и заключителни
разпоредби да променя
кардинално важни зако-
ни. Резултатът е, че ни-
кой не може да се ори-
ентира кога какво се
приема. Хаосът е пълен.
Уж опозиционни пар-
тии, които се кълняха да
“изметат” ГЕРБ от власт,
рязко затанцуваха в лю-
бовен валс с тях, само и
само да се отъркат в
управлението. В послед-

ния ден същите се впус-
наха да изтъкват какви
чудеса са сътворили, как
са помагали на онеправ-
дани, възрастни, млади
семейства и кого ли още
не... За да замажат пре-
дателството и да опитат
да намерят изгубените
гласоподаватели.

И да бе изкушавана
за друго, БСП нямаше
друг избор, освен да от-
стоява позицията си на
опозиция. Защото друга
такава нямаше. Все ня-
кой трябваше да се опи-
та да запази гласа на
разума.

Това Народно събра-

ние постигна висоти в
отричането на истината,
на смислените предложе-
ния, на грижата за хора-
та. Защото спря да съще-
ствува като самостоятел-
на единица и се превърна
в безгласна функция на
Оня с джипа и ортаците
му. Диалогът в парламен-
та изчезна. ГЕРБ не чу-
ват никого, освен себе
си. Е, преди избори се
случва да “откраднат”
идея на опозицията, за да
се направят на загриже-
ни за народа, когото Оня
нарича “лош мат’риал”.

В последния ден на
44-тото Народно събра-

Двата салама

Преди близо две го-
дини евродепутатите
приеха нов търговски
механизъм за потребите-
лите. В него предлагане-
то на храни от една и
съща марка, но с различ-
ни съставки и качество,
бе обявено за нелоялна
търговска практика. Как
бе разтълкувано това и
от европейските, и от

нашите чиновници, че и
от тогавашния национа-
лен омбудсман Мая Ма-
нолова? Като забрана за
двойния стандарт при
храните.

Тази битка започна
през 2016-2017 г. с тес-
тове в Словакия, които
доказаха, че храните, из-
насяни в Източна Евро-
па, са с много по-лошо
качество от стоките,
продавани на западния
пазар. Това бе факт, от-
давна известен на потре-
бителите, но не бе никак
лесно този проблем да
влезе в дневния ред на
евродепутатите. Темата
бе раздухана благодаре-
ние на упоритостта на
Вишеградската четворка.
И очаквано обратният
натиск бе жесток. Така
след години разисквания

и крачки напред-назад
бяха приети някакви ре-
шения. Все е нещо, пред-
вид факта, че темата бе
едва ли не табу, а и зако-
ново нямаше как търгов-
ците да бъдат притисна-
ти. В крайна сметка бяха
гласувани глоби при
двоен стандарт, макар и
неколкократно по-малки
от първоначално плани-
раните.

Дори родната Коми-
сия за защита на потре-
бителите установи ми-
налата година, че двой-
ният стандарт при хра-
ните у нас вече не се бил
прилагал. Ликувайте,
братя! Да, ама не. Това,
което всички знаехме, че
няма да се случи, лъсна.
Европейската комисия
обяви ново проучване,
което потвърждава, че

под едно и също наиме-
нование се разпростра-
няват стоки с различно
качество. Различия са
засечени в половината от
проверените хранител-
ни стоки, купени в
България и в още 13-14
държави, повечето бив-
ши източноевропейски.

Европа, освен на раз-
личните скорости и на
двойните стандарти (па-
кета “Мобилност”), ко-
май си остана и Европа
на двата салама. Очевид-
на е неспособността на
висшите еврочиновници
да се преборят поне в
поносими граници с го-
лемите търговци и про-
изводители. И цялата ра-
бота излезе - напъна се
планината и роди мишка.
С парите на всички евро-
пейски граждани обаче.

Тенденции

Още не бе изстинало
мастилото от комента-
рите под изявлението на
еврокомисаря по
вътрешния пазар Тиери
Бретон, че ЕС няма нуж-
да от “Спутник V”, и в
сряда вечерта представи-
тел на германското пра-
вителство поиска ЕК да
закупи руската ваксина.

Освен това агенция ДПА
съобщи, че предприятие
от Бавария само чака
разрешение от Европей-
ската агенция по лекар-
ствата, за да започне
производството на
“Спутник V”.

Не е за първи път да
ставаме свидетели на
драматично разминаване
между общоевропейски-
те органи за управление
и националните органи.
Кризата с мигрантите от
2015 г., сегашната криза
с коронавируса очерта-
ват тенденции, които
сочат нерадостно бъде-
ще за Европейския съюз.

Историята със
“Спутник V” отдавна е
напуснала полето на ра-
ционалното обяснение и
нормалните реакции, за-

щото е подчинена на
логиката на новата Сту-
дена война. Тази логика
изисква с Русия да се
воюва на всички възмож-
ни нива. Пак според нея,
ако приемеш помощ от
противника, неговите
лекарства, неговите тех-
нологии, неговите идеи,
то ти си загубил.

Общоевропейските
органи действат по по-
литическа целесъобраз-
ност, в строго съответ-
ствие с “евроатлантиче-
ските ценности”, които
и да са те. В същото
време националните пра-
вителства, колкото и
както могат, изхождат в
своите действия от гри-
жата за собствения си
народ. Колизията в един
момент е неизбежна и тя

настъпва пред очите ни.
Разбираем е страхът от
имиджово поражение на
ЕС и по-конкретно - на
Запада, в ситуацията с
ваксините, които идват
от сочени за противни-
кови държави, но човеш-
кият живот не може да
става заложник на таки-
ва дребнавости, още по-
вече, когато в немалка
степен са изсмукани от
пръстите.

С известна доза ус-
ловност, пред нас е кла-
сическото определение
“низините искат - върхо-
вете не могат”. Истори-
ята учи, че обикновено
след това трябва да
очакваме революционни
изменения, но, ако исто-
рията ще се повтаря, то
ще е като фарс.

Георги ГЕОРГИЕВ

Мая ЙОВАНОВСКА

ние от трибуната чухме
скучновати и захароса-
ни речи. Сякаш сме деца
и ни разказват приказка
- то не бяха хвалби за
геройства, истории за
чудеса.

Но ние не живеем в
приказка! За четири го-
дини станахме по-бедни,
по-болни, по-нещастни,
все по-малко вярваме на
политиците. И това се
дължи на тия, които сри-
наха доверието в парла-
ментарната институция.
Затова, моля ви, мислете
за кого давате гласа си
на 4 април! Не ни тряб-
ва повече от същото!
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„DESTINY КВАРТЕТ”:

Човек трябва да влага сърце, да вярва и да не се отказва,
убедени са талантливите инструменталистки На стр. 8

Интервю на
Альона НЕЙКОВА

“DESTINY КВАРТЕТ” е най-популярната кросоувър
формация в България. Гергана Алексиева (цигулка),
Звезделина Халтъкова (цигулка), Лора Петрова (цигулка)
и македонката Мая Михайловска (виолончело) са четири
прекрасни момичета, които не само владеят музикална-
та магия, но и я съчетават с професионално изпълнение
и атрактивна визия. В тяхна запазена марка се
превърна богатият репертоар от модерни аранжимен-
ти на произведения от класически композитори, филмо-
ви шедьоври и етномотиви, с които носят очарование
и абсолютен екстаз на публиката.

 Съдбата ли ви събра в
“Destiny квартет” или любовта
към музиката?

Гери: И двете! Съдбата ни
срещна преди 6 години, но отдаде-
ността към музиката, амбицията да
се развиваме заедно и да покорява-
ме световни сцени - са нещата,
които ни държат заедно.

 Колко дълъг бе пътят ви до
голямата сцена?

Звезди: Резултатите не идват
мигновено, нужно е търпение. Ние
сме късметлии, защото усилията ни
бяха възнаградени и творчеството
ни днес е оценено от българската
и световната публика. Били сме
част от изключително престижни
събития във Франция, Англия, Бел-
гия, Сърбия, Украйна, Италия и
много други държави. Тина Търнър
ни аплодира в Италия. Това са
неща, за които дори не сме и меч-
тали.

 Какво се промени, когато
станахте част от музикална
формация?

Лора: Работата ми с “Destiny”
ме промени много. Помогна ми да
се обогатя както професионално,
така и духовно. Благодарна съм за
хубавите преживявания с кварте-
та, за опита, който натрупах, и за
хилядите неща, които научих.
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https://www.youtube.com/watch?v=xVgUKgORUnc
https://www.youtube.com/channel/UCOPo5WtmZzWCPyyobTWdANw

С музиката си...С музиката си...С музиката си...С музиката си...С музиката си...

Прекрасните момичета от “Destiny квартет” записаха нова версия
на обичаната песен “Йовано, Йованке” с известното македонско дуо
Дац & Александар и предизвикаха истински фурор

Мая: И при мен се про-
мениха много неща, откакто
станах част от квартета.
Участия (за жалост, не тол-
кова, колкото ни се иска
през последната година), два
нови видеоклипа, фотосесии
с момичетата, фенове и от
България. Преди всичко
фактът, че станах част от из-
вестна група, която в
продължение на 5 години
изгради репутация на све-
товната сцена, е специална
привилегия и чест за мен.

 Вие сте първата
българска кросоувър фор-
мация с над 1 милион гле-
дания в YouTube. Вярвахте
ли, че това е възможно?
Важни ли са за вас подоб-
ни интернет канали и со-
циални мрежи за популяри-
зирането на творчество-
то ви?

Звезди: Вече са близо 5
милиона и сме безкрайно
щастливи! Гледанията не са
били самоцел. Човек трябва
да прави нещата добре, да
изпипва, да влага сърце, да
вярва и да не се отказва!

Колкото до социалните
медии и платформи, светът
сега функционира така. Ние
сме там, за да представяме
творчеството си, и благода-
рение на тях достигаме до
нова аудитория по целия
свят. Но същите тези соци-
ални платформи се задръ-
стиха и с много празен
пълнеж. Човек трябва да има
какво да покаже, преди да
застане пред камерата или
микрофона.

Гери: Интернет дава не-
подозирани възможности!
Ето, например, последната
радост за нас е, че именно
парчето ни с най-много гле-
дания El Choclo бе забеля-
зано от продуцентите на
“Моята голяма луда гръцка
сватба” и влезе в официал-
ния трейлър на най-новата
им продукция - “Танго Ша-
лом”. Очакваме с нетърпе-
ние филма у нас.

 Кое е най-необичайно-

СНИМКА ЛИЧЕН АРХИВ

то място, на което сте се
изявявали?

Звезди: Освен за свире-
не в автобус по време на
турне и на площада на възхи-
тителния град Позитано в
5 ч. сутринта, се сещам за
едно нетипично място и
много забавна случка! С
момичетата бяхме поканени
на участие в Белград и са-
мото мероприятие се състоя
на корабче. Свирихме в дви-
жение, вятърът повяваше
лъковете и беше истинско
геройство да задържим зву-
ка “на място”. По-късно ве-
черта отидохме да вечеряме
в прекрасно ресторантче с
уютна градина. Там имаше
местни музиканти от ром-
ски произход, които естест-
вено музицираха върху по-
знати балкански мелодии.
Както се и очакваше, те дой-
доха да посвирят и около
нашата маса, без да подози-
рат, че сме колеги. Между
парчетата наш партньор и
приятел от компанията по-
моли цигуларя да види ци-
гулката му и просто ми я
връчи. Аз попитах видимо
развеселения и не дотам
трезвен музикант дали инст-
рументът е настроен, а той
убедено просто ми каза:
“Работи, работи.” Най-нео-
чаквано за цялото заведение
и изпълнителите пред нас аз
засвирих нашата (от
“Destiny” репертоара)
“Буба Мара” и настана не-
вероятен фурор! Хората от
масите запляскаха, ромите
запяха и се получи толкова
неочаквано забавление, че
още мимическите бръчици
около очите ми потрепват
при мисълта за този сладък
спомен! :)))

 Наричат квартета ви

“една от най-успешните и
популярни струнни форма-
ции у нас”. Как приемате
подобни определения? Кое
за вас е по-важно - мнени-
ето на критиците или как
ви приема публиката?

Гери: Ние сме повече от
щастливи, че двете мнения
съвпадат. Доказват го при-
знанията, поканите за учас-
тия и блясъкът в очите на
публиката ни!

Лора: Музиката е уни-
версално изкуство, което
достига до всеки човек, не-
зависимо дали е критик или
обикновен слушател. Но аз
винаги съм ценяла най-мно-
го неподправеното и истин-
ското мнение на публиката.
Усмивките по лицата на
хората и настроенията, кои-
то нашата музика създава, са
истинско щастие за мен.

 Как се стигна до
изпълняването на нова вер-
сия на обичаната песен
“Йовано, Йованке”, която
записахте с Дац & Алексан-
дар? Чия бе идеята? Вед-
нага ли повярвахте в нея?
Колко време ви отне реа-
лизацията й?

Гери: При последното
ми гостуване в Македония
общ приятел много държе-
ше да ни запознае със сим-
патягите Дац и Александар.
Още в първите минути си
говорихме за музика. Аз им
предложих любим инстру-
ментален вариант на “Йова-
но, Йованке”, а те запяха.
Химията се усети във възду-
ха и бе решено - “Договоре-
но! Правиме го!”, както каза
Дац след тази първа среща.

 Какво е отношение-
то ви към парчето “Коро-
на, чао” на македонското
дуо, което го превърна в
любимци на българската
публика?

Звезди: Изключително
сладко и находчиво от стра-
на на Дац и Алекс да вмес-
тят точно такъв актуален
текст в тази толкова попу-
лярна, мелодична и любима
италианска канцонета. Ня-
маше как да не предизвикат

искрена усмивка и да осигу-
рят малка разтуха за ума в
тежките месеци, през които
преминавахме и все още
преминаваме.

Мая: Парчето се появи
в подходящия момент и по-
действа много освежаващо
на музикалната сцена в ре-
гиона ни.

 Видеото към “Йова-
но, Йованке” за отрица-
телно време събра над 55
хиляди гледания. Как оце-
нявате този факт? За кого
мислите, че е интересна
точно тази версия на ком-
позицията? Представяте
ли си по някакъв начин хо-
рата, които я слушат (и
гледат)?

Лора: Фактът, че видео-
то събра толкова много гле-
дания само за няколко дни,
ни радва изключително мно-
го. Това е страхотно при-
знание, а и всъщност е най-
голямата награда за всички,
които участваха в този про-
ект. Представям си почуда-
та у някои хора и размисли-
те им за това как един квар-
тет от класически инстру-
менти може да поднесе му-
зиката по толкова завладя-
ващ и докосващ начин.

Нито веднъж не повиши тон,
не се скара, а виковете му
бяха само радостни възгла-
си. Зареди всички участни-
ци с много положителна
енергия и усещането, че са
включени в нещо много спе-
циално! И то се случи - ком-
бинацията от красива музи-
ка и прекрасна видеореали-
зация. Това за мен е обясне-
нието на високата гледае-
мост на видеото от самото
начало.

 С тази колаборация и
актуализирането на “Йо-
вано, Йованке” отправяте
и послание, в което казва-
те “Не - на омразата, и да
- на любовта”. Музиката
ли е най-подходящият на-
чин повече хора да осъзна-
ят колко е важен именно
сега този апел?

Звезди: За нас определе-
но музиката е езикът, на
който се изразяваме най-ус-
пешно и убедително. Разчи-
таме, че тази балканска ме-
лодия искрено би извикала
чувство за обща балканска
принадлежност и поне за
малко би разграничила по-
литическото от сърдечното.

 Имате ли интерес

“
Òèíà Òúðíúð
íè àïëîäèðà
â Èòàëèÿ “

Ïóáëè÷íèòå èçÿâè ïàäíàõà
ñ 90%, íî æåëàíèåòî çà
òâîð÷åñòâî è âäúõíîâåíèå
íå íàìàëÿâà

 Как избрахте именно
Националния музей “Земя-
та и хората” за снимките
на клипа? Колко продължи-
ха те? Кое беше най-любо-
питното в този процес?

Мая: Отне време да се
намери подходящо място за
заснемане на видеото и мис-
ля, че в крайна сметка Гери
направи фантастичен избор.
Не бях ходила там (Мая е
от Скопие - б.р.). Простран-
ството е вълшебно и всички
тези естествени камъни и
кристали внесоха допълни-
телно вдъхновение в работ-
ния процес.

Гери: Локацията беше
предложение на нашия ре-
жисьор Тодор Чапкънов.
Ръководството на музея ха-
реса идеята и ни разреши да
снимаме. Много сме щаст-
ливи и благодарни за тази
възможност. Трябваше да
снимаме в един ден, тъй като
Александар и Дац бяха до-
шли специално за това.
Снимките продължиха око-
ло 12 часа. Най-интересно-
то беше създаването на тези
дълги кадри и подреждането
им в невидима “хореогра-
фия”. За мен е впечатляващо
как Тошко управляваше този
много сложен процес,
включващ 13 артиста и ог-
ромен технически екип.

към други фолклорни песни,
които да изсвирите на кла-
сическите си инструмен-
ти?

Гери: Да, нашият компо-
зитор Маурицио Абени ха-
ресва балканската музика и
смята, че трябва да присъ-
ства в по-голяма степен в
нашия репертоар. Отличава
ни от другите подобни съста-
ви, притежава силен заряд и
колорит. Ние я носим в
кръвта си и сме радостни,
че с негова помощ я преот-
криваме и й даваме нов жи-
вот.

 Как ви се отрази пан-
демията? Може ли подоб-
на ситуация да е вдъхнове-
ние за творчество или, на-
против, действа обезкура-
жаващо?

Мая: Пандемията дове-
де до фундаментални проме-
ни навсякъде, във всяка сфе-
ра, особено при нас, в музи-
ката. Публичните изяви пад-
наха с 90%, но желанието
за творчество и вдъхновение
не намалява, напротив, по-
явяват се нови идеи и до-
статъчно време, за да ги
реализираме. Само през
януари успяхме да запишем
4 нови композиции, една от
които - “Йовано, Йованке”.
Така че - най-доброто от нас
тепърва предстои.
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Хабилитираните преподаватели у
нас са единствените, за които Ко-
дексът на труда прави пенсиониране-
то задължение, а не право, както е за
всички останали работещи. Никой до-
сега не се сети да оспори в съда този
дискриминационен и антиконституци-
онен текст. Със ЗВО обаче на профе-
сорите и доцентите бе дадено правото
по решение на факултетните и акаде-
мичния съвет да работят на щат до 68
години със срочен договор. Затова и
всеки факултетен съвет досега може-
ше да решава кой професор му е ну-
жен и кой не. В сериозните висши
училища удължаването на щатната
длъжност до 68 години не става лесно
- в ТУ-София, например, има точкова
система, която може да се изпълни
само от най-активните преподаватели
в последните 10 години (публикации
по Scopus, ръководени договори и пр.),
а самата катедра трябва да има коефи-
циент на учебно натоварване над 1,5.
Това е правилният подход. А няма и
наплив от млади преподаватели, назна-
чават се хора без достатъчна подго-
товка, които се пускат нагоре по йе-
рархията от немай къде, стават профе-
сори и доценти с измислени хабилита-
ционни трудове.

С въпросната сделка от ноември
м.г. преподавателите между 65 и 68
години бяха заковани количествено
до... 5% от академичния състав. Става
ясно кого ще гонят сега! Защото възра-
стните нехабилитирани лица, които
според МОН били много, се пенсио-
нират по общия ред и работодателят
според КТ може да ги освободи, неле-
по е това да става залпово и админис-
тративно.

Пак никой не оспори в съда сделка-
та от ноември, защото не може в пра-
вова държава със споразумение да се
ограничават действието на закон и
правата на хабилитираните лица. Но-
вият проект на МОН сега е продълже-
ние на замисленото - с тези 4 милиона
лева на освободените преподаватели
ще се плати обезщетение в размер на
30% от заплатата, която им остава да
получат до края на трудовия им дого-
вор, но за не повече от една година
(това е според ЗВО).

А намаляването на числеността на
академичния състав се свързва директ-
но със закриване, сливане, обединява-
не на катедри и други звена във вис-
шите училища, за да се оптимизират
структурите, да се намалят и разходи-
те. Нещо, за което министър Вълчев
отдавна ратува. Само че малцина
свързваха тези намерения с гоненето
на възрастните преподаватели, по-ско-
ро тези идеи се обосноваваха единст-
вено със слагането на ред във висшето
образование след хаоса от масирано-
то разкриване на нови специалности и
направления,  несъответстващи на про-
фила на съответното висше училище.
Ала това раздуване на системата бе
направено пак поради законовите не-
домислици на властта - финансиране-
то на вузовете е по порочната форму-

Дават пари на ректорите срещу списъци с изгонени професори и доценти!

Велиана ХРИСТОВА

В близките месеци предстои десет-
ки ректори да натрупат в МОН иска-
ния за едни пари, които ще им се дават
срещу... списъци на пенсионирани
преподаватели! Не е шега работа -
срещу 4 милиона лева шефовете на 33
държавни висши училища трябва да
пенсионират 1000 преподаватели. На-
куп, до края на годината. Така щяла да
се повиши ефективността на разходи-
те във висшето образование. Това е
записано в проект на МОН за поста-
новление на МС за приемането на На-
ционална програма “Оптимизиране на
вътрешната структура на академичния
състав в държавните висши училища”,
публикуван за обществено обсъждане
до 19 април т.г. Програмата започва
от 1 май.

Не знам дали в друга държава е
възможно да се случи подобен абсурд,
който ошашави и млади, и стари в ака-
демичните среди на родните висши
училища. Само че

шашването трябваше
да е доста по-рано

Трябваше да стане, още когато
министър Красимир Вълчев вкара в
Закона за висшето образование (ЗВО)
поправка, че сключва т.нар. договор
за управление с всеки ректор, като по
този начин превърна шефовете на вис-
шите училища в едновластни господа-
ри, подчинени на изпълнителната
власт по добре познатата в България
формула “слушкам, за да папкам”.
През месец май миналата година бе
направена първата проба - Стопан-
ската академия в Свищов и Минно-
геоложкият университет бяха закъса-
ли финансово и МС им отпусна ня-
какви суми срещу ангажимента да пен-
сионират преподаватели. Е, разреши-
ха им да вдигнат студентските такси...
Номерът мина. През ноември 2020 г.
Вълчев сключи безпрецедентна сдел-
ка със синдикатите и университетски-
те шефове - да гонят преподаватели,
които имат законовото право да ра-
ботят на трудов договор до 68-годиш-
на възраст, а останалите да имат 300
часа аудиторна заетост. Срещу това
обеща основни заплати 1300 лева за
асистент, до 1600 лева за професор.
Но се намаляват добавките за научна
степен. Издаде и заповед в този дух,
която бе оспорена от преподаватели
в Комисията за защита от дискрими-
нация. Чака се отговор.

ла “парите следват студента” и е по
норматив за издръжка на един студент,
вместо да е по норматив за издръжка
на дейности. А това означава, че всеки
студент носи пари на висшето учили-
ще и бе обяснимо защо всички висши
училища разширяват обучението си с
неспецифични за тях направления.

За този проблем решение има - като
се прекрати приемът в измислените
направления и най-вече като се спаз-
ват стриктно законовите изисквания за
брой преподаватели на щат, което би
трябвало да се контролира от акреди-
тационната агенция (НАОА), но не се
контролира. Поне не е известен слу-
чай да е отказана акредитация на ос-
нование неотговарящ на закона щат,
дори след като стана задължително
един преподавател да се вписва за ак-
редитацията само на едно висше учи-
лище. Правят се всякакви врътки, за да
се оправдае съществуването на дадено
направление или дори на цяло висше
училище, като му се зачитат препода-
вателите на хонорар от хвърчащите
чети на “куфарното преподаване”. Ала
новият

 замисъл за масова чистка

на преподаватели работи в обратна
посока - пенсионираните преспокой-
но ще се заемат с преподаване на хо-
норар където искат. Пък и за вузовете
ще е финансово по-изгодно да наемат
пенсионирани гост-професори по ре-
шение на факултетните съвети - с по-
ниско възнаграждение на хонорар,
вместо да плащат по-високи заплати за
щата, плюс осигуровките. За назнача-
ване на трудов договор трябва кон-
курс, а пенсионери се наемат на граж-
дански договор за 5 лева на час... Ако
пък се цели да се освободят хорариу-
ми за оставащите, както твърди МОН,
да напомним, че според ЗВО хабили-
тираните лица може да формират хо-
рариума си и извън вуза - в средните
училища или школи. Ами, използвайте
тази възможност, вместо да ги гоните!
В училището и заплатите са по-високи
от тези на професорите във вузове!

Тук трябва да се подчертае, че всич-
ки нововъведения важат единствено за
държавните вузове,

 за частните вузове
изискванията не важат

 Те си карат свой “слободен” на-
чин на живот извън законовите норми
- нищо, че държавата признава дипло-
мите им еднакво с тези на държавните.
Та, като бъдат прокудени 1000 препо-
даватели, особено хабилитираните, от
държавните университети, познайте
кой ще изкяри, простете за неакаде-
мичния израз!

 Според последните данни на НСИ
- за учебната 2019/2020 г., в щата на
държавните висши училища на осно-
вен трудов договор работят 12 009
преподаватели, от които професорите
са 1742-ма, доцентите - 3997. От всич-
ки тези преподаватели около 6780

обучават студенти в две и повече вис-
ши училища. Когато до края на 2021 г.
от вузовете бъдат изхвърлени 1000
преподаватели, общият брой на оста-
налите на щат ще е 11 000. Те до-
статъчни ли са да обучават 192 000
студенти? Не е известно МОН да си е
дало труда за подобен елементарен
анализ, преди да предлага “иновации”
в академичния състав.

Излишно е да повтарям, че пого-
ловното изгонване на най-възрастните
преподаватели в масовия си вариант
означава, че висшето образование ще
се лиши в един миг от най-компетент-
ни свои кадри. Младите преподавате-
ли пък ще се лишат от тези, които
могат да ги обучат и квалифицират.
От неадекватните административни
решения губят всички. А колко хиляди
още наближават възрастовия праг?
Изкуствено да оголваш системата
откъм най-опитни и знаещи препода-
ватели! А не е вярна и общоприетата
теза, че ще се освободят места за из-
растването на младите. Има до-
статъчно изследвания по света, които
сочат, че колкото по-ранно е пенсио-
нирането, толкова по-висока е младеж-
ката безработица. Това е отделна тема,
но ми е интересно дали в МОН имат
представа от тези изследвания.

Не може и да се слагат всички пре-
подаватели под един възрастов знаме-
нател, при това чрез финансови меха-
низми - това няма нищо общо с каче-
ството на преподаване.

 Един на 76 години
е Айнщайн, друг
на 35 е профан

в науката си. Затова вузовете досега
сами преценяват кой им върши рабо-
тата и кой носи парите от междуна-
родни проекти. Би трябвало просто
атестирането на преподавателите да
стане истинско. А представете си шу-
робаджанащината, уреждането на “на-
шите” хора и политическите гонения
при масовото принудително пенсио-
ниране! Нека от МОН да погледнат
коментарите във форумите - ще проче-
тат протести срещу поредното недо-
мислие; примери за гениални учени от
старата школа в катедрите и за “не-
фелни” младоци, които бързо и масово
ще се нарекат професори; за успешно
работещи български преподаватели в
чужбина на твърде мъдра възраст или
пък ругатни към по-възрастните, кои-
то “още чуват залповете на “Аврора”.
Добре се ориентират хората в смисъ-
ла и последиците на това, което се
върши... Ето и един обобщаващ комен-
тар от мрежата: “Това решение ще
даде възможност на ректорите да увол-
нят неудобните от политическа или
академична гледна точка.”

В повечето страни в Европа и в
САЩ няма възраст за пенсиониране на
преподавателите. Но нали ние сме все
новатори! Висшето ни образование и
без това боледува, новият демарш на
властта може да го остави без дъх.
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1000 преподаватели
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Казват, че великата любов е по-силна
от смъртта, но не всеки може да го докаже

Цветя от Маяковски

Поетът и Татяна Яковлева

ViruFor (¬ËÛ‘Ó) ÓÚ ÒÂËˇ Botanic Â ÍÓÏ·ËÌ‡ˆËˇ ÓÚ ÚË ÍÎËÌË˜ÌÓ ËÁÒÎÂ‰‚‡ÌË
·ËÎÍÓ‚Ë ÂÍÒÚ‡ÍÚ‡ Ò˙Ò ÒÔÂˆËÙË˜ÌË ÏÂı‡ÌËÁÏË Á‡ ‡‰ÂÍ‚‡ÚÂÌ ËÏÛÌÂÌ ÓÚ„Ó‚Ó Ë
ÔÓÚË‚Ó‚ËÛÒÌ‡ Á‡˘ËÚ‡. ‘ÓÏÛÎ‡Ú‡ Â ÍÓÏÔÓÁË‡Ì‡ ‚˙Á ÓÒÌÓ‚‡ Ì‡ ÛÒÚ‡ÌÓ‚ÂÌË ÓÚ
‡ÁÎË˜ÌËÚÂ ÙËÚÓÚÂ‡ÔÂ‚ÚË˜ÌË Ú‡‰ËˆËË Ó·˘Ë ‰ÂÈÒÚ‚Ëˇ, Í‡ÍÚÓ Ë Ì‡ ÍÓÌÍÂÚÌËÚÂ
ÂÙÂÍÚË ‚˙ıÛ ‚ËÛÒËÚÂ Ë ËÏÛÌËÚÂÚ‡, ÍÓËÚÓ Ò‡ ÛÒÚ‡ÌÓ‚ÂÌË ÔÂÁ ÔÓÒÎÂ‰ÌËÚÂ „Ó‰ËÌË
Ë ‰ÓË ÏÂÒÂˆË. ¡ËÎÍÓ‚ËÚÂ ÂÍÒÚ‡ÍÚË Ò‡ Ò‡‚ÌÂÌË ÓÚ ÂÍÒÔÂÚÌË ÂÍËÔË Ò ‰Û„Ë
ÔÓ‰Ó·ÌË Ë Ò‡ ÛÒÚ‡ÌÓ‚ÂÌË ˇÒÌË ÔÂ‚˙ÁıÓ‰ÒÚ‚‡ ËÏÂÌÌÓ Ì‡ ËÁ·‡ÌËÚÂ Ò˙ÒÚ‡‚ÍË.
œÓ‰ÛÍÚ˙Ú Â Â‰ËÌ ÓÚ Ô˙‚ËÚÂ Ì‡ËÒÚËÌ‡ ÍÓÂÍÚÌË ÓÔËÚË ‰‡ ÒÂ Ò˙Á‰‡‰Â ˆˇÎÓÒÚÌÓ
Ó·ÓÒÌÓ‚‡Ì ÏËÍÒ ÓÚ ‚Á‡ËÏÌÓ ‰ÓÔ˙Î‚‡˘Ë ‰ÂÈÒÚ‚ËÂÚÓ ÒË ÍÓÌˆÂÌÚË‡ÌË ‡ÒÚËÚÂÎÌË
ÂÍÒÚ‡ÍÚË.

œ˙‚‡Ú‡ ÏÓ˘Ì‡ Ò˙ÒÚ‡‚Í‡ Á‡ ‚˙Á‰ÂÈÒÚ‚ËÂ Ì‡ ViruFor Â ‚ËÒÓÍÓÍ‡˜ÂÒÚ‚ÂÌËˇÚ ÂÍÒ-
Ú‡ÍÚ ÓÚ ·ËÎÍ‡Ú‡ ÒÎ‡‰˙Í ÔÂÎËÌ (Arthemisia annua), ÒÚ‡Ì‰‡ÚËÁË‡Ì‡ ÔÓ Â‰ÌÓ ÓÚ
‡ÍÚË‚ÌËÚÂ È ‚Â˘ÂÒÚ‚‡ - ‡ÚÂÏËÁËÌËÌ (Á‡ ÓÚÍËÚËÂÚÓ Ì‡ ÍÓÈÚÓ ÔÂÁ 2015 „Ó‰ËÌ‡ Â
ÔËÒ˙‰ÂÌ‡ ÕÓ·ÂÎÓ‚‡ Ì‡„‡‰‡ Ì‡ ‰- fi˛ TÛ Ë ÌÂÈÌËˇ ÂÍËÔ). —«Œ ÔÂÁ Ï‡È 2020
„Ó‰ËÌ‡ Ì‡ÒÚÓˇÚÂÎÌÓ ÔÂÔÓ˙˜‚‡ Á‡ ‰ÓÔ˙ÎÌËÚÂÎÌË ËÁÒÎÂ‰‚‡ÌËˇ ËÏÂÌÌÓ Ì‡ Ú‡ÁË
·ËÎÍ‡ Í‡ÚÓ ÔÓÚÂÌˆË‡ÎÌÓ ÒÂ‰ÒÚ‚Ó ‚ ÒÂ„‡¯Ì‡Ú‡ ÂÔË‰ÂÏËÓÎÓ„Ë˜Ì‡ Ó·ÒÚ‡ÌÓ‚Í‡.

ƒÛ„‡ ÓÚˇ‚ÎÂÌÓ ÔÂÒÔÂÍÚË‚Ì‡ ÔÓ ÓÚÌÓ¯ÂÌËÂ Ì‡ Ò˙‚ÂÏÂÌÌËÚÂ ‚ËÛÒÌË Á‡ÔÎ‡ıË
·ËÎÍ‡ Â ̌ ÔÓÌÒÍËˇÚ ÌÓÍ˙Ú (Lonicera japonica). “‡‰ËˆËÓÌÌÓ, Ë ÚÓ ÌÂ Ò‡ÏÓ ‚ ‰‡ÎÂ˜ÌËˇ
»ÁÚÓÍ, ÚÓÈ ÒÂ Ò˜ËÚ‡ Á‡ ÏÂÍÓ Ë Â‰ÌÓ‚ÂÏÂÌÌÓ ‰ÂÈÒÚ‚ÂÌÓ ÒÂ‰ÒÚ‚Ó ÔË ‡ÁÎË˜ÌË
ÔÓÒÚÛ‰ÌË ÂÔËÁÓ‰Ë, ‚ÍÎ˛˜ËÚÂÎÌÓ Ì‡ „ËÔÌ‡ ÓÒÌÓ‚‡. Õ‡Û˜ÌËÚÂ ‰‡ÌÌË Ò‡, ÓÚ Â‰Ì‡
ÒÚ‡Ì‡, ‚ ÔÓÒÓÍ‡ Ì‡ ÒÚ‡·ËÎËÁË‡ÌÂ Ì‡ ÂÒÚÂÒÚ‚ÂÌËÚÂ ÌË Á‡˘ËÚÌË ÒËÎË ÒÂ˘Û ÏËÍ-
Ó·ÌË Ì‡¯ÂÒÚ‚Ëˇ. ŒÚ ‰Û„‡ ÒÚ‡Ì‡, ‚ ‡ÒÚÂÌËÂÚÓ Â ÓÚÍËÚ‡ ÏËÍÓ –Õ , ÍÓˇÚÓ ‰Ë-
ÂÍÚÌÓ ÂÎËÏËÌË‡ ‡ÁÌÓÓ·‡ÁÌË ‚ËÛÒË - ÛÌËÍ‡ÎÂÌ ‰ÓË ÒÂ‰ ÏÌÓ„Ó ‰Û„Ë ·ËÎÍË
ÏÂı‡ÌËÁ˙Ï Ì‡ ‰ÂÈÒÚ‚ËÂ!

“ÂÚ‡Ú‡  ·ËÎÍ‡ Â  ‰ÊËÌ‰ÊËÙËÎ (Zingiber officinale). ¬˙‚ ¬ËÛ‘Ó ÚÓÈ Â ÔÓ‰
ÙÓÏ‡Ú‡ Ì‡ ÒÚ‡Ì‰‡ÚËÁË‡Ì ÂÍÒÚ‡ÍÚ Ò ÏËÌËÏÛÏ 5% ÓÚ Ì‡È-‡ÍÚË‚Ì‡Ú‡ ÏÛ ÒÛ·ÒÚ‡Ì-
ˆËˇ „ËÌ„ÂÓÎ.  ÓÏÔÎÂÍÒÌÓ ‰ÂÈÒÚ‚‡˘ËÚÂ Ò˙ÒÚ‡‚ÍË ‚ ˆˇÎÓÒÚÌËˇ ÂÍÒÚ‡ÍÚ Ò‡ ÒÔÓÒÓ·-
ÌË ‰‡ Ì‡Ï‡ÎˇÚ Ó·‡ÁÛ‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‚ËÛÒÌ‡ ÔÎ‡Í‡ ÔÓ ‰Ëı‡ÚÂÎÌËÚÂ Ô˙ÚË˘‡ Ë ÔÓ ÚÓÁË
Ì‡˜ËÌ ÔÂÒË˜‡Ú ‚ Á‡Ó‰Ë¯ ÔÓÌËÍ‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‚ËÛÒ‡ ‚ Ó„‡ÌËÁÏ‡. —˙˘Ó Ú‡Í‡, ‰ÊËÌ-
‰ÊËÙËÎ˙Ú ‰ÂÈÒÚ‚‡ ÒÔ‡ÁÏÓÎËÚË˜ÌÓ, Ú.Â. ÔÓÌËÊ‡‚‡ ÒÚˇ„‡ÌÂÚÓ Ì‡ „Î‡‰ÍËÚÂ ÏÛÒÍÛÎÌË
ÒÌÓÔ˜ÂÚ‡ ÔÓ ‰Ëı‡ÚÂÎÌËÚÂ Ô˙ÚË˘‡, ÍÓËÚÓ Ò‡ ÓÚ„Ó‚ÓÌË Á‡ ÏÌÓ„Ó ÓÚ ÌÂÔËˇÚÌËÚÂ
ÒËÏÔÚÓÏË!

ViruFor ÏÓÊÂ ‰‡ ÒÂ ÔËÂÏ‡:
- «‡ Ó·˘Ó (ÔÂ‚‡ÌÚË‚ÌÓ) ÔÓ‰Ó·ˇ‚‡ÌÂ Ì‡ ‡ÌÚË‚ËÛÒÌ‡Ú‡ Á‡˘ËÚ‡;
- œË Ô˙‚Ë ÔËÁÌ‡ˆË Ì‡ Á‡·ÓÎˇ‚‡ÌÂ;
- ”ÒÔÓÂ‰ÌÓ Ò ‡ÌÚË·ËÓÚË˜ÌÓ, ÍÓÚËÍÓÒÚÂÓË‰ÌÓ ËÎË ‰Û„Ó ÎÂ˜ÂÌËÂ;
- ¬˙‚ ‚˙ÁÒÚ‡ÌÓ‚ËÚÂÎÌËˇ ÔÂËÓ‰ ÒÎÂ‰ ÔÂ·ÓÎÂ‰Û‚‡ÌÂ, Ú˙È Í‡ÚÓ ˜ÂÒÚÓÚ‡Ú‡ Ë ÚÂ-

ÊÂÒÚÚ‡ Ì‡ ÓÒÚ‡Ú˙˜ÌËÚÂ ̌ ‚ÎÂÌËˇ ·Ëı‡ ÏÓ„ÎË ‰‡ ÒÂ ÔÓ‚ÎËˇˇÚ, ̃ ÂÁ ‡ÍÚË‚ÌËÚÂ Ò˙ÒÚ‡‚-
ÍË Ì‡ ÔÓ‰ÛÍÚ‡ ‚ Ò˙˜ÂÚ‡ÌËÂ Ò ÔËÓ‰ÓÒ˙Ó·‡ÁÂÌ Ì‡˜ËÌ Ì‡ ÊË‚ÓÚ.

¬ËÛ‘Ó Â ÓÚ ÔÓÒÎÂ‰ÌÓ ÔÓÍÓÎÂÌËÂ ÔËÓ‰ÌË ÔÓ‰ÛÍÚË, ÔË ÍÓËÚÓ ÂÒÂÌˆË‡ÎÌÓ ÒÂ
ËÁ‚ÎË˜‡ ̂ ÂÌÌÓÚÓ ÓÚ Ú‡‰ËˆËËÚÂ Ë Ò˙‚ÂÏÂÌÌ‡Ú‡ Ì‡ÛÍ‡ Ë ÒÂ ÔËÎ‡„‡ ‚ Û‰Ó·Ì‡ ÙÓÏ‡
Ë Ì‡ Ó·˘Ó‰ÓÒÚ˙ÔÌË ˆÂÌË, ‚ ÔÓÎÁ‡ Ì‡ ˜Ó‚Â¯ÍÓÚÓ Á‰‡‚Â!
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Една от най-трогателните истории
в живота на Владимир Маяковски се
случва в... Париж. Във френската сто-
лица известният пролетарски поет се
влюбва в Тaтяна Якoвлeва.

Между тях не може да има нищо
общо. Руска емигрантка, фина и
изтънчена, израснала с творчеството
на Пушкин и Тютчев, тя не е готова за
насечените, грубите, разкъсаните сти-
хове на модния съветски трубадур.

Татяна не възприема нито една от
думите му - дори в реалния живот. Яро-
стен, неистов, живеещ на бързи оборо-
ти, той я плаши с необузданата си
страст. Тя не се впечатлява от кучешка-
та му преданост, не я подкупва и сла-
вата му. Сърцето й остава безразлично.
И Маяковски заминава сам за Москва.

От тази бързо пламнала и неосъще-
ствена любов му остава тайна тъга. А
за читателите - стихотворението “Пи-
смо към Татяна Яковлева” с думите:
“Все пак аз някога ще те превзема -
сама или накуп с Париж!”

За нея остават цветята. Или по-точно
- Цветята. Целия си хонорар за изявите
във френската столица Владимир Мая-
ковски внася в банковата сметка на изве-
стна парижка фирма за цветя. С единст-
вено условие: няколко пъти седмично да
носят на Татяна Яковлева букет от най-

прекрасните и най-необичайните пред-
ставители на флората - хортензии, теме-
нужки от Парма, черни лалета, орхидеи,
чаени рози, астри, хризантеми...

Парижката фирма стриктно спазва
инструкциите на екстравагантния клиент.
И оттогава, независимо от времето и се-
зона навън, в продължение на дни, месе-
ци, години, на вратата на Татяна Яковлева
застават куриери с неземно красиви буке-
ти и единствената фраза: “От Маяковски.”

През 1930 г. известието за смъртта
му я зашеметява. Тя вече е свикнала, че
той е някъде там и й изпраща цветя.
Татяна Яковлева не разбира как ще жи-
вее занапред - без безумните му чувст-
ва, въплътени в букети. Но в указание-
то, оставено на фирмата за цветя от влю-
бения поет, няма нито дума за неговата
смърт. И на следващия ден на прага й се
появява куриер с красив букет и оби-
чайните думи: “От Маяковски.”

Цветята ги носят и през 30-те, кога-
то той напуска този свят, и през 40-те,
когато поетът вече е забравен. В годи-
ните на Втората световна война, в оку-
пирания от фашисти Париж, тя оцелява
само защото продава на улицата тези
разкошни букети. След това руснаците
превземат Берлин, а доставката на цве-
тя продължава. Куриерите порастват
пред очите й, сменят се с нови, които

вече знаят, че стават част от легенда. И
като парола, която им осигурява про-
пуск към вечността, казват с усмивка:
“От Маяковски.”

Истина ли е това или красива из-
мислица?

Веднъж, в края на 70-те, съветски
инженер Аркадий Ривлин е командирован
в Париж и се сеща за тази история. Татяна
Яковлева кани сънародника си на чаша
чай. Те дълго си говорят. А той няма как
да не забележи, че в този уютен дом цветя
има навсякъде. Преодолявайки първона-
чалното си неудобство, мъжът все пак се

престрашава да я попита - дали има нещо
вярно в легендата? Дамата се усмихва и...
в този момент на вратата се звънва.

Инженерът никога в живота си не е
виждал такова огромно море от необик-
новени цветя. Букет от златни японски
хризантеми, приличащи на слънчеви лъчи.
И зад това сияещо великолепие прозву-
чал гласът на куриера: “От Маяковски...”
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Най-важна е
грижата за хората
Има как цените на ток, парно и вода да са по-ниски,
ядрената ни енергетика трябва да се развива,
казва водачът на листата на „БСП за България” в Разград

ТАСКО ЕРМЕНКОВ:

ТАСКО EРМЕНКОВ по професия е икономист. През 1981 г.
завършва Московския институт за международни отношения,
а през 1984 г. - Военна академия “Г.С. Раковски” със златен медал.
Доктор е в областта на техническите науки. Награден е със златен
медал от Техническия университет в София. През 2003 г. става
изпълнителен директор на Агенцията по енергийна ефективност.
Народен представител от БСП в 42-рото, 43-тото и 44-тото НС.
В последния парламент е зам.-председател на Комисията по енерге-
тика и член на постоянно действащата подкомисия за наблюдение
на дейността на КЕВР и на Комисията по отбрана. Известен
е с битките, които води, в полза на българските потребители
и за защита на националния интерес в енергетиката.

Интервю на Мая ЙОВАНОВСКА

 Проблемът с неразбираемите
сметки, особено за парно, как може
да бъде разрешен и кой не си свърши
работата, господин Ерменков?

- Основната вина не е на КЕВР,
макар че и комисията има отговорност
за неяснотата на сметките. Проблемът
е в политиката на Министерството на
енергетиката и в методиката, по която
се изчислява топлинната енергия. Това
е сред проблемите, които трябва да
бъдат решавани в едно бъдещо управле-
ние. За да бъдат хората убедени, че пла-
щат каквото са потребители, а не да
бъдат баламосвани с някаква формула -
струва ми се, че няма специалист, кой-
то да разбира логиката й. Сметките
трябва да са прозрачни, достоверни, да
отговарят на потреблението. Това може
да се постигне със законови и подзако-
нови промени, така че КЕВР и естест-
вените монополи да се съобразяват с
тези изменения.

 От години слушаме за либера-
лизация на пазара. Свърши ли си ра-
ботата властта да ни обясни какво
ни очаква и защити ли уязвимите
потребители?

- Либерализацията бе направена
както всичко останало - изкривена по
герберски. Либерализация се въвеж-
да, за да има по-ниски цени от моно-
полните, а не да се налагат високи
монополни цени. Особено в електро-
енергийния сектор либерализацията
трябва да доведе до намаляване на
цените, а не до повишаването им, как-
то се случва сега. Няма сезон без
протести срещу цените дори и на го-
лемите енергийни потребители. Тази
либерализация, която Борисов и ГЕРБ
направиха, доведе до това, че на еле-
ктроенергийната борса няма до-
статъчни количества ток. А правила-
та, по които работи борсата, бяха аб-
солютно изкривени. Има съмнения за
манипулация в полза на определени
играчи, които трупат свръхпечалби на
гърба на всички нас.

Високите цени на тока са във вреда
на бизнеса и потребителите, на цялата
икономика, която със своята продук-
ция става неконкурентоспособна. Така
пазарът на индустриалците се стесня-
ва, създават се предпоставки за нама-
ляване на работни места и за увелича-
ване на безработицата.

За обикновените потребители ви-
соката цена означава да се лишават от
нещо, да си откъснат от хляба, за да
платят сметките си. Живеем в XXI век,
а властта, говорейки за либерализация,
въвежда див капитализъм. БСП ще про-
мени така нещата, че на пазара да има
достатъчно електроенергия, ясни пра-
вила, по които борсата да работи, без
да се получават изкривявания. И най-
вече - да идентифицираме енергийно
бедните или зависими хора, които не
могат да си плащат сметките. Държа-
вата трябва да им гарантира, че те ще
имат необходимото им количество

електроенергия, за да живеят. Тази по-
литика ни бе препоръчана от Светов-
ната банка още през 2012 г. Девет
години по-късно нищо не е направено
за бедните потребители. Това е един
от приоритетите на БСП в енергети-
ката - либерализация с мисъл за хора-
та. Така че тя да доведе до намаляване
на цените и оказване на помощ на
енергийно уязвимите, за да не живеят
те на свещи и на студено.

 Каква е вашата оценка за
свършеното от ГЕРБ в енергети-
ката?

- Отговорът с две думи е - нищо
полезно. Ако не бяхме ние от БСП да
внесем предложението по отношение
на т.нар. газова сделка, когато бе делото
в ЕК срещу “Булгартрансгаз”, сега ком-
панията нямаше да е държавна. С реше-
ние на Народното събрание забраних-
ме това. Ако не бяхме ние от БСП да
задължим правителството да гарантира
работата на ТЕЦ “Марица Изток 2”,
днес тя щеше да бъде затворена. Ако се
погледне управленската програма на
ГЕРБ и се видят техните приоритети,
ще стане ясно, че нито един от тях не
е изпълнен. Не направиха достатъчно
за проучването на газ в Черно море.
Въпреки че обещаха, че ще се съобра-

зят с препоръките за прекратяването на
договорите с т.нар. американски цент-
рали, това не бе направено. Не бе опти-
мизирана работата на държавните енер-
гийни предприятия. Не бе завършен
нито един интерконектор в последните
4 години. Да не говорим за ядрената
енергетика... Политиката на ГЕРБ и в
енергетиката, и във всички други обла-
сти е такова срутище, че и да изредя
100 лоши неща, ще се намерят хора,
които да добавят още 100.

 Какъв е гръбнакът, основните
приоритети на БСП в енергетиката?

- Най-първо трябва да се възстано-
ви диалогът между потребителските
организации, браншовите организа-
ции, работодателите, синдикатите, спе-
циалистите в бранша, за да намерим
пътищата, по които енергетиката да се
развива в следващите 30-50 години. А
това няма как да стане без консенсус,
за да се движим във вярната посока,
без значение кое правителство е на
власт. На първо място е спасяването
на ядрената енергетика - възможнос-
тите за изграждане на АЕЦ “Белене” и
развитието на АЕЦ “Козлодуй” след
изтичане на експлоатационния срок на
5 и 6 блок, за да се намери подходяща
замяна, в това число и чрез малки мо-

дулни реактори след лицензирането им
в ЕС. Да провеждаме политика за при-
вличане на инвеститорите. А не като
сега - да са отблъснати.

Трябва да осигурим въвеждането в
България на т.нар. Зелена сделка. Но
по начин, който да защитава национал-
ните ни интереси. Трябва да се стиму-
лира развитието на възобновяемите из-
точници, включително на ВЕЦ, като се
отчете тяхното влияние върху стабил-
ността на енергийната система и върху
цените. Другото влияние на Зелената
сделка е върху въглищните ни центра-
ли. Не си представям, че ще затворим
централите преди 2030-2035 г., но за
това трябват активни преговори с ЕК.
Въглищните централи са жизнено не-
обходими за енергетиката, за стопан-
ския живот и за потребителите, защо-
то в момента няма с какво да ги заме-
ним. И в годините, в които им остава
да работят, да направим плавен преход
и да превърнем комплекса “Марица
Изток” в център на модерни зелени
технологии. Необходими са политика
и средства, за да не остане нито един
безработен от централите и нито една
фирма да не фалира.

Трябва да продължат и проучвани-
ята за собствени находища на газ. Ин-
веститорите обаче трябва да се търсят
активно. Турция и Румъния откриват
газ в Черно море, само ние не можем.
Изграждането на интерконекторите
трябва да бъде завършено, защото така
ще диверсифицираме доставките на газ
и ще намалим цената му.

Ще увеличим количеството елект-
роенергия на свободния пазар, за да
се стигне до спадане на цените. Също-
то важи и за природния газ. Собстве-
ният добив ще доведе до намаляване
на цените. По отношение на топлофи-
кациите - ще търсим начин да преми-
нат към комбиниран цикъл на произ-
водство, което да доведе до спадане
на цената на топлинната енергия.
Особено внимание ще обърнем на
“Топлофикация София”, защото тя е
камък на шията на БЕХ. Всичките ни
предложения - в здравеопазването,
социалната политика, образованието,
данъчната политика, икономиката,
енергетиката, са с грижа за хората.

 Водач сте на листата на БСП
в Разград - областта, в която хора-
та плащат най-скъпата вода. Как-
ви са най-неотложните за решава-
не проблеми на хората?

- Водата е най-скъпа, защото е пом-
пажна и основните разходи не са за
пречистване, а за електроенергия за
добив и транспортирането й до по-
требителите. Ето как енергетиката
влияе на цената на водата. Ако се по-
стигне поевтиняване на тока, ще има
и намаляване на цената на водата в
Разград. Но по-важното е, че не може
в XXI век да има области, които са
приоритетни, и такива като Разград,
на които не се обръща внимание.

Областта е на последно място по
лекари на глава от населението, по ка-
чество на образованието, по брутен
вътрешен продукт, по инвестиции.
Само 17% от пътищата в областта са
нормални. Разград е и на последно мя-
сто по среден доход, областта се обез-
людява. Причината е, че държавните ин-
вестиции се съсредоточават в пет голе-
ми града и така по-малките населени
места се обезлюдяват.

Политиката ни ще е основана на
равнопоставеност на всички области.
Навсякъде в България живеят бълга-
ри, не може да бъдат делени както се
прави сега. Равномерното развитие на
всички области е от най-важните ни
задачи. Тук заради лошите пътища и
липсата на лекари този златен час в
медицината, необходим за спасяване-
то на хората, не може да се осъщест-
ви. Гарантирането на достъп до нор-
мално и качествено здравеопазване
във всяко населено място в областта
ще бъде наш приоритет тук.



2021НА ФОКУС
ПЕТЪК

26 МАРТ12

Законодателният процес в последния парламент излезе извън
контрол, казва водачът на листата на „БСП за България” в Бургас

ПЕТЪР КЪНЕВ:

Десетгодишното
управление на ГЕРБ
бе изгубено време

 Г-н Кънев, как си обяс-
нявате факта, че при оп-
ределянето на листите на
БСП за предстоящите из-
бори вие сте сред хората,
получили най-много номи-
нации?

- Това е оценката за моя-
та работа през последните че-
тири години. Партийната об-
становка беше сложна. Вина-
ги съм се старал да помагам.
С всички общински структу-
ри в Бургаска област рабо-
тихме добре. Полагах усилия
винаги да помагам и като
председател на парламентар-
ната икономическа комисия,
а и в лично качество.

 Вероятно това е и
отговорът на въпроса
защо и приятелите, и по-
литическите опоненти ви
смятат за един от най-ди-
алогичните политици?

- В политиката не употре-
бявам две думи - “винаги” и
“никога”, защото това е вред-
но. Представител съм на биз-
неса, който през последните
20 години е постигнал доста.
Затова проблемите на пред-
приемачеството не са ми чуж-
ди. Вбесявам се от бездейст-
вието на администрацията,

Интервю на
Евгени ГАВРИЛОВ

ПЕТЪР КЪНЕВ е роден в Ямбол през 1953 г. Там
завършва математическата гимназия. След това се
дипломира в Московския университет по печата. Вече
близо 40 години се занимава с полиграфия. Народен
представител е от 40-ото НС досега. Бил е председа-
тел на групата за приятелство с Русия, както и
съветник на президента Георги Първанов. Председател
е на Съюза на печатарите, бил е вицепрезидент на
Съюза на работодателите и на КРИБ. Бивш волейбо-
лист и вицепрезидент на Българската федерация по
волейбол. Голямата му страст обаче е гмуркането.

като виждам колко безсмисле-
ни неща се правят. Затова
мисля, че съм добре приет от
колегите си в парламента.
Освен това смея да твърдя, че
съм сред основателите на ра-
ботодателските организации у
нас. Минал съм по цялото
стъргало на бизнеса и затова
ме приемат добре и отляво, и
отдясно. Аз съм човек, който
не се заяжда чисто политиче-
ски, а търси решения, които
са в помощ на хората.

 Вече година живеем в
необикновени условия. Кои
мерки за подпомагане на биз-
неса в пандемията прорабо-
тиха и кои се провалиха?

- Мярката за отпускането
на безвъзмездна помощ от 4
до 10 хиляди лева на микро-
и малките фирми се оказа с
положителен ефект. Прора-
боти донякъде мярката “60 на
40”, въпреки че настоявах тя
да бъде “60 на нула” или “80
на 0”. Въобще не сработи
схемата със 700-те милиона
лева, които правителството
великодушно даде на Българ-
ската банка за развитие уж да
гарантира кредити на фирми-
те. Предприятията обаче бяха
затрупани с бумащина и кан-
дидатстването за пари, гаран-
тирани от ББР, просто изгу-
би смисъл. Самата кредитна
линия не бе особено атрак-
тивна за търговските банки,
защото в момента те са зари-

отделя най-малко пари в под-
крепа на бизнеса като част от
брутния вътрешен продукт,
малко под 2 процента.

 Каква очаквате да бъде
икономическата ситуация
през тази година?

- Миналата година
сбъркахме, като мислехме, че
тази пандемия ще отшуми
като всички останали. Здрав-
ната система се оказа непод-
готвена. Управленските реше-
ния се вземаха на принципа
“проба - грешка”. Ситуацията
и в момента е същата. В нача-
лото на март разхлабиха мер-
ките, сега отново ги затягат.
Като прибавим и хаоса с вак-
сините, напразни ще се ока-
жат очакванията на бизнеса
за подобряване на положени-
ето. Затова оттук нататък
съм умерен песимист за раз-
витието на ситуацията. Дано
след тези безумни финансови
инжекции европейската ико-
номика да потръгне, защото
сме изцяло свързани с нея,
както преди години бяхме за-
висими от икономиката на
бившия Съветски съюз.

 Вие сте кандидат за
народен представител в
Бургаския район, където е
съсредоточена голяма част
от туристическия бизнес.
Ще бъде ли по-успешен пред-
стоящият летен сезон?

- Бургаска област е уни-
кална, но Бургас е най-деин-

туризъм се прави в големите
комплекси като Слънчев бряг.
Като видите само колко
чартърни полета са заявени от
Германия и Англия, ще се
убедите, че и този сезон ще
бъде много тежък.

 Как може да се сти-
мулира родното производ-
ство?

- В програмата на БСП
има доста предложения в това
отношение. На първо място е
възраждането на производст-
вото с висока добавена стой-
ност, което е свързано с под-
готовката и преквалификаци-
ята на кадрите, привличането
на инвестиции и промяна на
данъчната система. Например
в областта на здравеопазване-
то трябва да се създаде
държавно аптечно предприя-
тие, което да обслужва само
пенсионери и деца. Да вземем
и учебниците. При сегашната
система - по един предмет да
има няколко учебника - изти-
чат около 100 милиона лева
от бюджета. Чисто пазарно
към МОН трябва да бъде
създадено държавно издател-
ство. Министерството трябва
да държи и авторските права
върху учебниците.

 Да смятам ли, че сте
привърженик на идеята за
връщането на държавата
в икономиката?

- Това не е моя идея. Ис-
кат го много десни политици

- Ангела Меркел, Кристалина
Георгиева, дори и Симеон
Дянков. Странно, когато биз-
несът върви, държавата е
лоша, когато забуксува той,
търси държавата за помощ.

 Изпълними ли са пре-
дизборните обещания на
ГЕРБ за 1000 лева мини-
мална и 2000 лева средна
заплата?

- Абсолютно, защото така
те поставят летвата  много
ниско. Сега средната заплата
е близо 1500 лева. Като при-
бавим само инфлацията и
ръста на икономика за следва-
щите четири години, и те ста-
ват почти 2000 лева. От ГЕРБ
вече всичко смятат в евро и
обещават, ако успеят да съста-
вят правителство, в края на
следващия мандат 100 мили-
арда евро брутен вътрешен
продукт. Финансовите анали-
затори прогнозират за Бълга-
рия 3-3,5 ръст за тази година
и около 4 през следващите го-
дини. Елементарната сметка
показва, че няма как БВП да
стане 200 милиарда лева при
тези темпове на растеж. По-
койната проф. Христина Ву-
чева, бивш финансов ми-
нистър, твърдеше, че всеки
има право на собствено мне-
ние, но никой няма право на
собствени факти. А управля-
ващите ни засипват със соб-
ствени факти.

Неотдавна Евростат пуб-
ликува данни за стандарта на
живот в страните от ЕС като
доходи и покупателна спо-
собност. Оказва се, че сме два
пъти по-бедни от гърците.
Най-близко до нас са Порту-
галия и Словакия, където по-
купателната способност е с
25 на сто по-висока от наша-
та. Следват Латвия и Унга-
рия - с 30 на сто, Испания -
с 40 на сто. Най-важна в слу-
чая обаче е Румъния, където
жизненият стандарт вече е с
50 на сто по-висок от нашия.
А двете държави тръгнахме от
едно и също място. Влязохме
през 2007 г. в ЕС. Затова не
мога да разбера защо управ-
ляващите се сърдят, като им
се каже, че последните десет
години са били загубени за
България. Не говоря за коруп-
ция и поръчково законодател-
ство. Изреждам само факти.
Спряха и дебатите в държа-
вата - приемаме като нещо
дадено всичко, което ни се
спуска от правителството. А
това е много вредно.

 Каква е оценката ви
за парламента, който си
отиде?

- В него законодателният
процес излезе извън контрол.
От правителството в него са
внесени 378 закона за чети-
ри години. От тях 104 са ра-
тификации. От народни пред-
ставители са внесени 437 за-
конопроекта. Те не минават
за съгласуване в министер-
ствата и правната дирекция
на правителството. Няма об-
ществено обсъждане за тях.
В други страни от ЕС само
20 на сто от законопроекти-
те се предлагат от депутати.
В Гърция, Финландия и Шве-
ция няма такива. В Дания
един процент от законопро-
ектите се внасят от депута-
ти. В Нидерландия - 2 про-
цента. При нас този показа-
тел е почти 200 процента.
Ситуацията бе абсурдна.

нати с пари и нямат нужда
някой да им дава още. Затова
само 180 милиона лева са
усвоени от фирмите.

Успешна се оказа кредит-
ната ваканция. Тя обхвана
почти 9 милиарда лева. Труд-
но ми е да отговоря дали
търговските банки ще си поз-
волят нова кредитна вакан-
ция. Добра беше идеята
държавата да компенсира
част от оборотите на затво-
рените фирми. Процедурата
обаче е много бавна и има
фирми, които още не са си
получили парите. Проблемът
е друг - че в Европа България

дустриализираният град в тази
част на страната. От големия
нефтохимически комбинат ос-
тана една рафинерия, която
произвежда много малко по-
лимери, а основно дизел и
бензин. Останали са само
един вагонен завод, една фаб-
рика за вафли, един завод за
дървесни плоскости. Всичко
друго е търговия и услуги.

Оптимизмът на властта за
туризма ми идва малко в по-
вече. Ако не се върнат 5-те
милиона чужди туристи, без
тях трудно ще се справим. На
юг от Бургас миналата година
имаше туристи, но големият
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Соня Йончева с покана
към български моделиери
Сопраното ще облече избраните рокли
на концерта в София с Пласидо Доминго

Излезе брой първи
на сп. „Съвременник”

В бр. 1 на списа-
ние “Съвременник” за
2021 г. може да про-
четем романа на Дж.
Г. Балард “Бетонен
остров” (в превод на
Пейчо Кънев), поезия
от Стефан Цанев
“Небесна гледна точ-
ка”, разкази от Лори
Мур, Стилиян Иванов, Джойс
Каръл Оутс, Кери Андрю и още
много, много литература. В “Ате-
лие” гостува Свилен Блажев.
Създадено като списание на Съюза
на българските писатели за съвре-
менна българска и чуждестранна ли-
тература, “Съвременник” започва да
излиза от януари 1973 г. в 4 броя
годишно. Главната му задача е да
запознава читателите с най-новите
явления в съвременната световна
литература, да стимулира художе-
ствените процеси в българската
литература, да разширява светов-
ните хоризонти на културата.

Антонио Симеонов
гостува в „Откакто
свят светува” по БНТ 2

СНИМКА БНТ

В предаването, посветено на мно-
гообразието на българския фолклор -
“Откакто свят светува” по БНТ 2,
на 27 март от 11.30 ч. ще гостува
младият певец Антонио Симеонов.
Той ще изпълни мелодични песни, ще
разкаже за началото и за учителите
си в пеенето, за мечтите си. Зрите-
лите ще научат още какво е Годежът
във фолклорната обредност.

HBO представя
документален филм-
портрет на Тина Търнър

 “Тина” на HBO, документален
филм на режисьорите Дан Линдзи
и Т. Дж. Мартин, е интимен поглед
към живота и кариерата на музи-
калната икона Тина Търнър, начер-
тала шеметния си възход към ранна
слава, персоналните и професио-
налните борби в живота си и уни-
калното си възраждане като гло-
бален феномен през 80-те. Филмът
дебютира на 27 март (8:00 PM -
10:00 PM ET/PT) по HBO и ще бъде
достъпен за гледане и по HBO Max.
Този откровен, динамичен разказ
съдържа интервюта със самата
Тина, проведени в Цюрих, Швейца-
рия, и с най-близките й хора. Той
включва и невиждани досега кадри,
аудиозаписи и лични снимки. Тина
Търнър ще бъде въведена в Залата
на славата на рокендрола на цере-
мония в Кливланд на 30 октомври.

Конкурсът „Пролет” на БНР набира нови
български поп и рок песни до 31 март

СНИМКА АНИ ПЕТРОВА, БНР

Победителите на конкурса “Пролет 2019” група “Jeremy?”

Срокът за участие в конкурса
“Пролет 2021” на Българското наци-
онално радио за нова българска поп

и рок песен е до 31 март, научи
ДУМА от организаторите. Надпре-
варата е възможност за млади и

утвърдени български изпълнители да
стигнат до слушателите в цялата
страна и чужбина.

“Пролет” е най-утвърденият кон-
курс за поп и рок песен в България.
Сред всички подадени песни селекци-
онна комисия избира 12 финалисти,
които ще бъдат многократно излъчва-
ни по всички програми на БНР.

Те ще се състезават за паричните
първа и втора награда, отличието на
публиката, приза за дебют и Голяма-
та награда - участие във фестивала
“Евросоник” в Грьонинген, Нидер-
ландия. През 2019 г. Голямата награ-
да спечели “Jeremy?” с “Day After
Day”, а през 2020 г. - “Hayes & Y” с
“Call the Police”.

Песните за участие в конкурса
“Пролет 2021” не трябва да са
излъчвани в радио- и телевизионни
програми, да не са издавани на аудио-
и видеоносители, да не са изпълнява-
ни на концерти или други събития и
да не са публикувани в интернет.

Записите на песните и формуляри-
те за участие трябва да се изпращат до
15 ч. на 31 март на prolet@bnr.bg.

Соня Йончева на
церемония по раздаване
на наградите
“Оскар”, 2019 г.

СНИМКИ © “SY11 EVENTS”

Соня Йончева и Пласидо Доминго в “Луиза Милер”
от Джузепе Верди, постановка
на Метрополитън опера, Ню Йорк

Оперната звезда Соня
Йончева отправя покана
към български дизайнери,
които да създадат тоалети-
те й за концерта с Пласидо
Доминго на 31 август на
площад “Св. Александър
Невски” в София. Конкур-
са певицата обяви в соци-
алните медии.

Всеки дизайнер, който
иска да облече световноиз-
вестното сопрано, трябва да
изпрати биография, портфо-
лио със свои проекти и ски-
ци на две рокли на имейл
office@sonyayoncheva.com.

Срокът за изпращане на кан-
дидатурите е до 25 май.
Могат да участват и студен-
ти от специалност “Мода”.
Наградата е 2000 лева и
пълно покриване на разхо-
дите по създаване на рокли-
те, научи ДУМА от Елица
Пенова, пиар координатор
на събитието.

“За мен е важно да пома-
гам на талантливи български
творци да представят свои-
те умения пред широката
публика. Харесвам нашите
дизайнери. Някои от тях от
години обличат световни

знаменитости. Вярвам, че
сега ще открия талант, кой-
то ще създаде тоалети спе-
циално за оперната сцена”,
казва Йончева.

Тя от години демонстри-
ра своя интерес към мод-
ния свят. На една от по-
следните церемонии по раз-
даване на наградите “Ос-
кар” носеше дълга бална
рокля в синьо с голи раме-
не на американския дизай-
нер Рубин Сингър. Сред
известните моделиери, об-
личали българското сопра-
но, е и Азедин Алая. Той
създаде роклята, с която
Соня е на корицата на
първия си албум. Новият
албум “Rebirth” вече огла-
ви класациите в Германия и
тази на Амазон за най-про-
даван в раздел “Класическа
музика”.

Критиците са категорич-
ни, че албумът е сред съби-
тията на годината в звуко-
записната индустрия за
2021-а. Дали Йончева ще
включи някое от записани-
те произведения в концер-
та си в София на 31 август,
все още не е ясно.

За концерта през 2020 г.
в Пловдив Соня направи
конкурс за млад оперен пе-
вец. От 50 български
изпълнители тя избра Божи-
дар Божкилов, който събра
овациите на публиката в
Античния театър и успеш-
но продължава да гради ка-
риера в “Ла Скала”. Йонче-
ва обеща да подкрепя кари-

ерата на талантливия бас.
На концерта в София на

31 август на специална сце-
на пред храм-паметника
“Св. Александър Невски”
Йончева и Пласидо Домин-
го ще изпълнят арии и дуе-
ти от прочути опери под
съпровода на Софийската
филхармония с диригент
Найден Тодоров. Организа-
тор е компанията “SY11” в
партньорство със Столич-
ната община.

За “Гала в София” се
създава специална организа-
ция на пропускателен ре-
жим и спазване на всички
епидемиологични мерки.
Концертът е под патронажа
на министъра на културата
Боил Банов.
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Над по-голямата част от страната преди обяд облачността ще
е значителна, но без съществени валежи. Обаче от запад-северо-
запад облачността ще се разкъсва и намалява, най-късно - вечер-
та над източните райони. Ще духа слаб, в източните райони до
умерен северозападен вятър. Максималните температури ще са
предимно между 7 и 12 градуса. Атмосферното налягане ще се
задържи по-високо от средното за март.

ВИДИН
12c

СОФИЯ
6c

САНДАНСКИ
12c

ПЛЕВЕН
11c

РУСЕ
12c

ПЛОВДИВ
12c

ВАРНА
10c

БУРГАС
11c

НЕДЕЛЯ СРЯДАДНЕС СЪБОТА ВТОРНИКПОНЕДЕЛНИК

ТЕЛЕЦ

Вашият любим се нуж-
дае от специалното ви
внимание. Постарайте
се да му отделите вре-
ме.

ОВЕН

Семейният ви живот
няма да претърпи про-
мени,  но и новости.
Което все пак не е го-
ляма беда.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Благоприятен ден за
решаване на въпроси,
свързани с кариерата.
Предстои ви успешна
изява.

22 май - 21 юни

РАК

Интуитивно избирате
правилната посока, а и
към вас  се  движат
точните хора. Бляскав
успех.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Имате възможност за
нови  запознанства ,
както и да намерите
хора, които да ви по-
могнат.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Близо сте до постига-
нето на важна за вас
цел. Главното е да не
бързате, за да не сгре-
шите.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Колкото и да сте ба-
лансирани, понякога не
се овладявате, а е пре-
поръчително  в  този
момент.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Умението да организи-
рате работата е
ключът към успеха .
Очакват ви дивиденти
от уменията ви.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Опитайте се да не ус-
ложнявате отноше-
нията си с близките.
Склонни сте към дълбо-
ки размисли.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Безпокойството ви за
пари ще се разсее, щом
осъзнаете, че не може-
те да направите нищо
сега.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Няма смисъл да се тер-
заете и самосъжалява-
те. Заемете се с нещо
важно и ще сте удовле-
творени.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Ще се наложи да се
примирите с отношени-
ето на ръководството.
Но и този ден ще от-
мине.

ХОРОСКОП

06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒ-
ÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 »ÒÚÓËˇ.bg ΔÂÌË - Ó·-

˘ÂÒÚ‚ÂÌË˜ÍË. ΔÂÌÒÍË
‰‚ËÊÂÌËˇ Ë Ó„‡ÌËÁ‡ˆËË
ÓÚ ŒÒ‚Ó·ÓÊ‰ÂÌËÂÚÓ ‰Ó
1944 „. /Ô/

14.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
14.30 —‚ÂÚ˙Ú Ì‡ ÊÂÒÚÓ‚ÂÚÂ
14.45 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2021: ƒËÒÔÛÚ
16.45 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.30 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2021: √Î‡ÒÓ‚ÂÚÂ Ì‡
¡˙Î„‡Ëˇ

20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 œ‡ÌÓ‡Ï‡ Ò ¡ÓÈÍÓ ¬‡-

ÒËÎÂ‚
22.00 œ˙ÚË˘‡ Ì‡ ÏËÎÓÒ˙‰ËÂ-

ÚÓ 6-ÒÂËÂÌ Ú‚ ÙËÎÏ /
—¿Ÿ, 2016„./, 2 ÒÂÁÓÌ,
1 ÂÔ, ÂÊËÒ¸Ó —ÚË‚˙Ì
 ‡„, ‚ ÓÎËÚÂ: —˛Á˙Ì
¡˙ÚË¯, ÕÓ·˙Ú ÀËÓ
¡˙ˆ, À. —ÍÓÚ  ÓÎ‰ÛÂÎ,
√‡Ë  ÓÛÎ Ë ‰. (12)

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 ¡√ ‚ÂÒËˇ /Ô/
00.20 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.35 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.30  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.40 »Á‚˙Ì Ë„‡Ú‡ /Ô/
04.10 ÃÛÁËÍ‡, ÏÛÁËÍ‡ /Ô/
04.40 œ˙ÚË˘‡ Ì‡ ÏËÎÓÒ˙‰ËÂ-

ÚÓ Ú‚ ÙËÎÏ /2 ÒÂÁÓÌ, 1
ÂÔËÁÓ‰/Ô/ (12)

07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
08.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
09.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.15 “¬ Ô‡Á‡
17.30 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.00 ìœÂ‰ËÁ·ÓÌÓ ÒÚÛ‰ËÓî
20.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
21.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
22.00 ÕÓ‚ËÌË (Ô)
22.30 ìœÂ‰ËÁ·ÓÌÓ ÒÚÛ‰ËÓî

(Ô)
23.30 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
01.20 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
02.20 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
03.10 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
03.40 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
04.40 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ Ò
‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ —ÚÓ-
ˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙  ‡-
‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

13.30 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî -
ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.2

15.00 œÂÏËÂ‡: ì»ÒÚËÌÒÍ‡
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.65

16.00 ìŒÒÚÓ‚˙Ú Ì‡ œËÂÚÓî -
ÒÂË‡Î, Ò.2 ÂÔ.3

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎËˆË-

ÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË Û·ËÈ-
ÒÚ‚‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.53

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡Î-
Ì‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÁÏËÎÓÒÚÂÌ
„‡‰î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.59

21.00 œÂÏËÂ‡: ì—˙ÌË ·ËÈ˜î -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.5

22.00 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî -
ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ, ÌÓ‚ ÒÂ-
ÁÓÌ

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

00.00 ìÃÂ‰Ë˜ËÚÂî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.9

01.00 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎËˆËî - ÒÂË‡Î,
Ò.14 ÂÔ.101

02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ

04.20 ì¡ÓÊÂÒÚ‚ÂÌÓî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.30

05.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó
ÛÚÓî

08.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

08.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó
ÛÚÓî

09.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚-
ÌÓ!î

10.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î -
ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÒÚËÎ Ë
Ì‡˜ËÌË Ì‡ Ó·ÎË˜‡ÌÂ

11.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚ-
Ë) - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡
ÂÏËÒËˇ

11.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
14.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
14.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂ-

ÌËÏ!î
15.00 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî
17.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË (Ò˙Ò

ÒÛ·ÚËÚË)
17.40 ì◊Ó‚ÂÍ Ë Á‡ÍÓÌî -

ÔÛ·ÎËˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡-
‚‡ÌÂ

18.45 ìœÓÎÂ Ì‡ ˜Û‰ÂÒ‡Ú‡î -
Á‡·‡‚Ì‡ Ë ÔÓÁÌ‡‚‡-
ÚÂÎÌÓ

20.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡-
ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.30 ì ‡ÚÓ ‰‚Â Í‡ÔÍË ‚Ó‰‡î
- ÏÛÁËÍ‡ÎÌÓ ¯ÓÛ Á‡
ËÏËÚ‡ˆËË Ë ÔÂÓ·‡-
Áˇ‚‡ÌËˇ

22.50 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî -
‚Â˜ÂÌÓ ÚÓÍ ¯ÓÛ

23.40 ì—Â‰ÂÏ ‚Â˜ÂËî - Ë„-
‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

01.15 ì«‡‚Ó‰î - Ë„‡ÎÂÌ
ÙËÎÏ

03.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î -
ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÒÚËÎ Ë
Ì‡˜ËÌË Ì‡ Ó·ÎË˜‡ÌÂ

03.55 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂ-
ÌËÏ!î

ПРОМЕНЛИВО

15oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО

16oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО

15oС 14oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО

12oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

СЛЪНЧЕВО

14oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË



През 1870 г. е имало около два милиона
самураи (5% от населението на Япония),
но това е краят на ерата на тези воини.

Човешко око вижда на 160 до 175 градуса.

ЗНАЕТЕ ЛИ, ЧЕ:

ПЕТЪК
26 МАРТ 15
2021

ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

√Î‡‚ÂÌ Â‰‡ÍÚÓ
»‚ÂÎËÌ ÕËÍÓÎÓ‚
inikolov@duma.bg

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245,
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207, –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206,
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã¿: - 205; e-mail: reklama@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË
ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈
ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg
ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ ‰‡ ÌÂ
·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂÌË ‰Ó
3 ÏÂÒÂˆ‡ ıÓÌÓ‡Ë ÌÂ ÒÂ ËÁÔÎ‡˘‡Ú.
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

œÓÙ. ¿Õƒ–≈… œ¿Õ“≈¬,
ËÒÚÓËÍ, ÔÓÎËÚËÍ
ƒŒ¡–ŒÃ»–  ¿–¿Ã¿–»ÕŒ¬,
ÔÂÁË‰ÂÌÚ Ì‡ ¡‘À¿
»¬¿Õ »— –Œ¬, ÙËÌ‡ÌÒËÒÚ,
·Ë‚¯ ÛÔ‡‚ËÚÂÎ Ì‡ ¡Õ¡
œ≈À»Õ œ≈À»ÕŒ¬,
ÔËÒ‡ÚÂÎ, ‰‡Ï‡ÚÛ„

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

ÀÓ¯‡ ÒÛÚËÌ - ÚÓ‚‡ Â, ÍÓ„‡ÚÓ
ÒÚÂ ÔËÎË ‚ÒË˜ÍË Á‡Â‰ÌÓ, ‡ Ì‡ ‡-
·ÓÚ‡ ÒË Ò‡ÏÓ ÚË...

Прясно изпеченият хляб е вреден за
организма на хората, особено за тези,
които страдат от заболявания на стомаш-
но-чревния тракт. Твърдението е на
Мария Черняева - лекар и диетолог в
клиника по естетична медицина. Експерт-
ката даде интервю за радио “Спутник”, в
което разкри, че вкусният и ароматен
прясно изпечен хляб се различава по
структура и състав от престоялия про-
дукт. “Той има по-висока киселинност и
може да доведе до обостряне на хронич-
ни заболявания като гастрит и язва”,
отбеляза специалистката. И добави:
“Вчерашният хляб или дори сухарите са
по-здравословни за стомаха от пресния,
мек и привлекателно миришещ хляб.”
Според експертката апетитът към пече-
ни изделия е подобен на зависимост.

Лудо наддаване пре-
дизвика творбата, създа-
дена от робота София.
Цифровото произведе-
ние на изкуството - дело
на хуманоида, бе прода-
дено за 688 000 долара,
предаде “Ройтерс”. Са-
моличността на купува-
ча не се разкрива.

Хуманоидната маши-
на сподели, че е почер-
пила вдъхновение за
произведението си от
хората и е отворена за
бъдещо творческо съ-
трудничество с тях по
нови и вълнуващи начи-
ни. “Използваните в из-
куството ми алгоритми
извеждат уникални моде-
ли, които никога преди
не са съществували в све-
та. Затова мисля, че ма-
шините могат да бъдат

Рап звездата Алекс Милс
(Alex Mills) заклейми употреба-
та на забранени вещества от деца
и ученици. Според наблюдения-
та на известния български хип-
хоп изпълнител всеки втори
тийнейджър на 15-18-годишна
възраст вече пие редовно алко-
хол или пуши цигари, и не само.

“На мнение съм, че всяка
публична личност играе роля в
развитието и бъдещите действия
на подрастващото поколение.
Когато се говори за алкохол, ще

В северната руска столица
Санкт Петербург търсят работа
на котките. Градът стана прите-
гателен център за писаните, кои-
то постепенно се превръщат в
негов символ. Туристите се над-
преварват да купуват сувенири,
изобразяващи известни котки в
Ермитажа, съобщи ТАСС.

Котките живеят в музеи, те-
атри, библиотеки и други свет-
ски институции, които спасяват
мъркащите животинки от смърт
на улицата, дават им дом и лю-
бящо семейство, а те, от своя
страна, защитават културните
сгради от гризачи и скука. Поч-
ти две хиляди писани са назна-
чени на работа в тях. Много
котки се осиновяват и от слу-
жители или гости на заведения.
Любопитното е, че всяка от тях
има куратор, който дори след
преместването наблюдава жи-

вотното и условията за отглеж-
дането му. Работата на котките
е трудна: имотът трябва да бъде
прегледан, лакомствата - изяде-
ни, а мишките - преследвани.

След като заеме нова пози-
ция, писаната получава работни
задължения. В тях влиза и носе-
нето на радост на хората от
самото присъствие на мъркащи-
те животинки.

Лудо наддаване
за творба на робот
Цифровото произведение на изкуството на хуманоидната
машина София бе продадено на търг за 688 000 долара

креативни”, допълни Со-
фия.

Роботът, представен
през 2016 г., е сътворил
произведението си в
сътрудничество с итали-
анския цифров художник
Андреа Боначето, извес-
тен с разноцветните си
портрети на прочути
личности, сред които е и
Илон Мъск. Хуманоид-
ната художничка е ком-
бинирала многократно
елементи от негови твор-
би, историята на изкуст-
вото и собствени физи-
чески рисунки или кар-
тини върху различни
повърхности в процес,
който създателят й Дей-
вид Хенсън описва като
“интерактивни цикли на
еволюция”.

Дигиталната творба,

наречена Sophia Instan-
tiation, представлява
12-секунден MP4 файл,
показващ развитието на
портрет на Боначето в

цифрова картина на Со-
фия, допълнен от физи-
ческа творба, нарисува-
на от роботизираната ху-
дожничка върху принт

на неин автопортрет.
След търга роботът
трябваше да разговаря с
човека, спечелил наддава-
нето, за да проучи лице-
то му и да добави с чет-
ката вдъхновени от него
финални щрихи към
творбата.

Базираната в САЩ
галерия Ай Ви (IV
Gallery) ще представлява
роботизираната машина
като художник и ще я
промотира. “София раз-
полага с неограниче-
на свобода, подобно на
5-годишно дете, и за нея
няма ограничения в това,
което може да направи.
Очарователно е да видим
този нов начин на създа-
ване”, коментира дирек-
торът на галерията
Винсънт Харисън.

СНИМКА WWW.NEWSPOSTALK.COM

Дигиталната творба на хуманоидната
машина, собственост на базираната в
Хонконг компания “Хенсън роботикс”, бе
продадена под формата на уникален цифров
маркер, криптиран в подписа на художника

Българска хип-хоп звезда заклейми
употребата на наркотици от деца

има интерес към него. Когато
се говори за марихуана, ще се
употребява все по-често. Благо-
дарение на няколко изпълните-
ли от хип-хоп жанра, децата си
мислят, че когато пушат, пият,
употребяват наркотици, са “мо-
дерни”, но не асимилират колко
вредно е това за тях. Ние, роди-
телите, говорим и даваме съве-
ти, но не винаги успяваме да ги
накараме да ни послушат. Пре-
ди няколко дни имах случка с
едно дете, което видимо беше

напушено. Спрях го и му казах,
че с тази употреба на наркотич-
ни вещества няма да стигне да-
леч. Бях шокиран от неговия от-
говор. Момчето ми сподели, че
любимият му рап изпълнител
пушел постоянно, пиел, вземал
наркотици и в момента е много
известен богат и най-вече - жив.
Бях шокиран от такъв отговор,
буквално останах безмълвен в
този диалог”, сподели известни-
ят български хип-хоп изпълни-
тел Алекс Милс.

Алекс Милс е убеден, че
всяка публична личност
играе роля в развитието
на бъдещето поколение

Прясно изпеченият
хляб бил вреден

Търсят работа
на руски котки

СНИМКА БГНЕС

Писаните се спасяват от
несгодите на улицата
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Цветана Пиронкова (№131 в света)
се класира за II кръг на големия турнир
в Маями ($3,26 милиона). На старта на
основната схема Спортист №1 на Бълга-
рия за 2020 г. пречупи Марта Костюк
(Укр, №85) със 7:6 (4), 3:6, 6:3 за 2,30
часа. Това е трета победа за 33-годиш-
ната пловдивчанка в турнира. В квали-
фикациите тя елиминира Кейти Макна-
ли (САЩ, №119) и Олга Говорцова
(Блрс, №143). Във II кръг снощи Пи-
ронкова игра с поставената под №7 в
схемата Арина Сабаленка (Блрс, №8 в
света), която до момента не бе срещала
на корта. Беларускинята има титла в
Абу Даби от началото на сезона, 1/8-
финал на Откритото първенство на

Олимпийският огън за То-
кио 2020 бе запален отново,
този път в Япония. Преди годи-
на церемонията се състоя тра-
диционно в древна Олимпия в
Гърция, но този път тя се про-
веде във Фукушима. На първи
пост на олимпийската щафета
бе президентът на Организаци-

Цвети с трета
победа в Маями
Гришо започва с британеца Камерън Нори на „Мастърс”-а

Австралия и 1/4-финал в Дубай. 22-
годишната Сабаленка е с 9 титли на
сингъл в кариерата си. Тя почива в
първи кръг и срещата с Пиронкова е
първа за нея в турнира.

Срещу Костюк Цвети допусна ра-
нен пробив, но успя да направи обрат
за 4:3, след което съперничката й я
проби и изравни. Пиронкова взе пре-
димство с пробив на нула за 6:5 и сер-
вираше за сета, но не успя да го затво-
ри. В тайбрека, изпълнен с минипроби-
ви, Цвети бе водеща и го спечели със
7:4. Във втория сет Костюк дръпна с
5:2 с два пробива, пловдивчанката върна
единия, но загуби частта с 3:6. Първата
ни ракета проби още в началото на

третия решаващ сет. До края и двете не
спечелиха гейм на свой сервис и така
Пиронкова триумфира с 6:3. Статисти-
ката сочи, че повече от половината от
изиграните геймове завършиха с про-
биви - общо 16, като двете направиха
по 8. Цвети заслужи 65 точки, с които
ще прогресира с 16 позиции до №115
в света.

В Маями, в първия “Мастърс” за
годината, първият съперник на Григор
Димитров (№16) е Камерън Нори (Вбр,
№56), който отстрани на старта Йоши-
хито Нишиока (Яп, №66) с 6:1, 3:6, 7:5.
Гришо е поставен под №9 в основната
схема, затова почиваше в I кръг. Двама-
та с Нори ще се срещнат за първи път.

Запалиха пак олимпийския огън
онния комитет Сейко Хашимо-
то (на снимката). Церемония-
та бе в Националния център за
подготовка в Нараха, префек-
тура Фукушима, и без публика
заради пандемията. Щафетата
ще продължи 121 дни до от-
криването на Игрите на 23 юли
с над 10 000 участници.

Даниел Иванов-Аоияма
победи японеца Даямами в
схватка от 12-и кръг на про-
летния турнир по сумо “Хару
башо” в токийския дворец
“Кокугикан”. Сумистът от Ел-
хово постигна осма победа и
си гарантира “качикоши” (ак-
тив с преобладаващи победи)
и издигане в сумо йерархията,
където в поредица от турнири
завършваше с пасив и бе по-

СНИМКИ БГНЕС

Шесткратният световен шампион
във Формула 1 Люис Хамилтън пристигна
с фирмен автомобил на Мерцедес на пистата
“Сахир” край Манама, където в неделя е първият
старт през сезона за Гран при на Бахрейн

Група А
Португалия - Азербай-

джан 1:0 1:0 Медведев (37-
авт); Сърбия - Ейре 3:2 0:1
Браун (19) 1:1 Влахович (40)
3:1 Митрович (69 и 76) 3:2
Колинс (86). II кръг, събо-
та: Ейре - Люксембург,
Сърбия - Португалия.

Група D
Финландия - Босна и

Херцеговина 2:2 0:1 Пянич

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО НОВА СПОРТ
21.45 Оксфорд - Линкълн
ПО ДИЕМА СПОРТ
ФОРМУЛА 1
13.30 и 17.00 Гран при
на Бахрейн (тренировки)
ПО МАКС СПОРТ 1
МОТОЦИКЛЕТИЗЪМ
14.30 Гран при на Катар
(тренировка)
ТЕНИС
17.00 “Мастърс” в Маями
ПО МАКС СПОРТ 4
БАСКЕТБОЛ
21.00 Олимпиакос - Фенербахче
ПО ЕВРОСПОРТ 1
ФИГУРНО ПЪРЗАЛЯНЕ
14.45 и 18.55 СП в Стокхолм
СКИ-ПОЛЕТИ
16.30 СК в Планица

УТРЕ
ФУТБОЛ
ПО БНТ 3
18.50 Норвегия - Турция
21.35 Сърбия - Португалия
0.10 Световни квалификации
(обзор)
ПО НОВА СПОРТ
14.00 Форест Грийн - Болтън
17.00 Питърбъро - Акрингтън
ПО ДИЕМА СПОРТ
ФОРМУЛА 1
17.00 Гран при на Бахрейн
(квалификация)
ПО МАКС СПОРТ 1
МОТОЦИКЛЕТИЗЪМ
16.30 Гран при на Катар
(квалификация)
ТЕНИС
20.00 “Мастърс” в Маями
ПО МАКС СПОРТ 2
БАСКЕТБОЛ
19.00 Берое - Академик Пд
ПО ЕВРОСПОРТ 1
ФИГУРНО ПЪРЗАЛЯНЕ
12.55 и 18.00 СП в Стокхолм

В НЕДЕЛЯ
ФУТБОЛ
ПО БНТ 1
21.45 България - Италия
0.10 Световни квалификации
(обзор)
ПО БНТ 3
15.50 Казахстан - Франция
18.50 Албания - Англия
21.50 Португалия - Англия
ПО ДИЕМА СПОРТ
БАСКЕТБОЛ
15.00 Химки - Цмоки
ФОРМУЛА 1
18.00 Гран при на Бахрейн
БАСКЕТБОЛ
2.00 Торонто - Портланд
ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
18.00 “Мастърс” в Маями
ПО МАКС СПОРТ 2
МОТОЦИКЛЕТИЗЪМ
19.30 Гран при на Катар
ПО ЕВРОСПОРТ 2
ФИГУРНО ПЪРЗАЛЯНЕ
15.59 СП в Стокхолм (гала)

Аоияма постигна осми успех,
гарантира си повишение

нижаван.
Аоияма, който влезе в тур-

нира като “маегашира-12”,
събори “маегашира-16” Даяма-
ми с фронтална атака “ошита-
оши”. Така той има 8 победи и
4 загуби в турнира, а срещу
японеца поведе с 5-2.

В 13-и кръг днес Даниел ще
срещне японския “маегашира-
8” Тобидзару, с когото досега
не се е борил.

Квалификации за Мондиал 2022, зона „Европа”, I кръг:
(55) 2:1 Пуки (58 и 78) 2:2
Стефанович (85); Франция -
Украйна 1:1 1:0 Гризман
(19) 1:1 Кимпембе (57-авт).
II кръг, събота: Казахстан -
Франция, Украйна - Финлан-
дия.

Група Е
Белгия - Уелс 3:1 0:1

Уилсън (11) 1:1 Де Бройне
(23) 2:1 Т. Азар (28) 3:1 Лу-
каку (72); Естония - Чехия
2:6 1:0 Сапинен (12) 1:1 Шик
(18) 1:2 Барак (28) 1:5 Сучек
(32, 43 и 48) 1:6 Янкто (56)
2:6 Аниер (86) . II кръг,
събота: Беларус - Естония,
Чехия - Белгия.

Група G
Турция - Нидерландия

4:2 2:0 Б. Йълмаз (15 и 34-д)
3:0 Чалханоглу (46) 3:1 Кла-
асен (75) 3:2 Де Йонг (76) 4:2
Б. Йълмаз (81); Гибралтар -
Норвегия 0:3 0:1 Сьорлот
(43) 0:2 Тортсвед (45) 0:3
Свенсон (57); Латвия - Чер-
на гора 1:2 1:0 Икауниекс
(40) 1:2 Йоветич (41 и 83). II
кръг, събота: Черна гора -
Гибралтар, Нoрвегия - Tур-
ция, Нидерландия - Латвия.

Група Н
Кипър - Словакия 0:0;

Малта - Русия 1:3 0:1 Дзю-
ба (23) 0:2 Фернандес (35) 1:2

Мбонг (56) 1:3 Соболев (90);
Словения - Хърватия 1:0
1:0 Ловрич (15). II кръг,
събота: Русия - Словения,
Хърватия - Кипър, Словакия
- Малта.

Снощи:
Група B: Испания -

Гърция, Швеция - Грузия. II
кръг, неделя: Гпузия - Испа-
ния, Косово - Швеция.

Група C: БЪЛГАРИЯ -
Швейцария, Италия - Север-
на Ирландия. II кръг, неделя:
БЪЛГАРИЯ - Италия, Швей-
цария - Литва.

Група F: Израел - Дания,
Молдова - Фарьорски остро-

ви, Шотланидя - Австрия. II
кръг, неделя: Дания - Мол-
дова, Австрия - Фарьорски
острови, Израел - Шотлан-
дия.

Група I: Aндора - Aлба-
ния, Англия - Сан Марино,
Унгария - Полша. II кръг,
неделя: Aлбания - Англия,
Полша - Андора, Сан Мари-
но - Унгария.

Група J: Германия - Ис-
ландия, Лихтенщайн - Aрме-
ния, Румъния - Северна Ма-
кедония. II кръг, неделя:
Aрмения - Исландия, Север-
на Македония - Лихтен-
щайн, Румъния - Германия.


